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SCHRIFTELIJKE VRAGEN 2024 
 

 

Schriftelijke vraag van 2 januari 2024 

van Ilse van Dienderen (Groen) 

aan de deputatie 

over delen van speelplaatsen en andere ruimten van het POA met buurten 

en/of organisaties. 

 

Het provinciaal onderwijs Antwerpen beschikt over heel wat infrastructuur. In het kader 

van zuinig ruimtegebruik / ruimte delen heb ik de volgende vragen: 

• Beschikt het POA over een reglement om ruimten – gaande van technische 

ruimten bv ateliers, tot speelplaatsen, leslokalen, vergaderlokalen, 

parkeerplaatsen … - ter beschikking te stellen aan derden? Indien ja, kan u me 

dat bezorgen? Indien nee, wat is de reden? 

• Kan u me een overzicht bezorgen van het medegebruik van schoolinfrastructuur: 

o Type van ruimte dat wordt gedeeld 

o Met wie/welke organisatie 

o Betalend/niet-betalend 

o Tarief 

o Aard van het medegebruik: eenmalig / structureel / … 

o Per jaar 

o Per locatie 

• Evt. andere info die hiermee samen hangt. 

• Meer in het bijzonder voor het PIVA: 

o Er is vanuit de buurt een vraag naar een doorgang tussen het Hof van 

Leysen en het PIVA; wat is de stand van zaken? 

 

Antwoord van de deputatie (26 januari 2024): 

 

Van oudsher stelt de provincie Antwerpen, en in rechtsopvolging ook het APB Provinciaal 

Onderwijs Antwerpen, haar schoolinfrastructuur ter beschikking van derden tegen door 

de deputatie respectievelijk het directiecomité vastgestelde tarieven die periodiek 

worden herzien. Met de gebruikers wordt een gebruiksovereenkomst ter zake opgesteld 

waarbij deze tarieven leidend zijn en waarin de onderlinge afspraken worden 

opgenomen. 

 

Als bijlage vindt u het besluit van het directiecomité dd. 31 augustus 2023 met de op dit 

moment geldende tarieven. Ook als bijlage vindt u een blanco gebruiksovereenkomst. 

 

Vragen voor afwijkingen op deze voorgestelde tarieven worden steevast ter goedkeuring 

voorgelegd aan het directiecomité van APB POA. Een voorbeeld hiervan is het wekelijks 

gebruik op zaterdag van een groot deel van de schoolinfrastructuur van PIVA door de 

Oekraïense vereniging FV Svitanok, waarbij enkel de reële kost wordt aangerekend. 

 

Wij geven u per schoolinstelling de specifieke situatie mee. Indien betalend, dan is dit 

steeds volgens de door het directiecomité vastgelegde tarieven. Afwijkingen hierop 

worden toegelicht. 

 

De scholen zijn sowieso druk bezet. Het medegebruik is daardoor enkel/hoofdzakelijk 

mogelijk buiten de schooluren en tijdens vakantieperiodes. De aanwezigheid van een 

conciërge is daarbij vaak cruciaal. 
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PTS Mechelen 

 

Leslokalen  CVO Mechelen  

(minimaal 3 

lokalen) 

Betalend  Structureel Wekelijks 

refter Mechelse 

Bonsaiclub  

Betalend Structureel 1 x per maand 

refter VBV Shohin  Betalend Structureel 1 x per maand 

refter Vlaamse Bonsai Betalend Structureel 1 x per maand 

refter Scrabbelclub Betalend Structureel 1 x per maand 

refter Kiesbureau Niet betalend  Occasioneel Bij verkiezingen 

 

PTS Boom 

 

refter Rode Kruis 

Vlaanderen  

(ifv  bloedinzameling) 

Betalend Structureel  4 x per jaar  

 

Op dit moment is er geen conciërge op de school aanwezig waardoor het in gebruik 

geven van de sporthal tijdelijk stil ligt.  

 

PIVA 

 

Sportinfra Blindensport VIGE 

Antwerpen 

Betalend Structureel  wekelijks  

Theorielokalen 

Toiletten 

Refter  

FV Svitanok 

(Oekraïense les 

aan Oekraïense 

kinderen) 

Specifieke 

regeling 

(enkel 

verwarmings-

kosten, geraamd 

op 300€ per dag) 

Structureel  Wekelijks op 

zaterdag 

 

CVO Vitant 

 

Leslokalen 

Campus 

Lozana 

CVO Antwerpen  

(mode gecombineerd 

met NT2 opleiding 

CVO Vitant) 

Betalend Structureel  wekelijks  

Werkplaats 

en leslokalen  

Campus De 

Masten 

CVO Antwerpen  

(fietsopleiding en 

NT2 opleidingen) 

Betalend Structureel  wekelijks  

Leslokalen  

Campus 

Maalboot 

Buurtwerking  

(Knutselworkshop) 

Betalend Occasioneel 3 x per jaar 

 

avAnt Provinciaal Onderwijs 

 

Parking  

campus 

Jacob 

Jordaens 

Priesters van Russisch 

Orthodoxe kerk 

 

Niet betalend Structureel  wekelijks  

Leslokalen 

campus 

Zomerscholen/digiklassen Niet betalend Occasioneel Op vraag 
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Jacob 

Jordaens 

Leslokalen 

campus 

Jacob 

Jordaens 

VDAB 

(gastlocatie i.h.k.v. event 

lerarentekort) 

Niet betalend Occasioneel Op vraag 

Leskeuken 

campus 

Jacob 

Jordaens 

Provinciaal 

Vormingscentrum Malle 

(personeelswerving - 

praktische proef) 

Betalend Occasioneel Op vraag 

 

PITO Stabroek  

 

Sporthal Sportverenigingen 

gemeente 

Stabroek en 

Hoevenen   

Betalend Structureel  wekelijks 

Sporthal De Vluchtheuvel 

(organisatie voor 

personen met een 

mentale 

beperking) 

Niet betalend Structureel  wekelijks  

Refter Landelijke Gilde 

Stabroek (onder 

koepelorganisatie 

Landelijke Gilde 

‘Kapellen’) 

Niet betalend 

(leermoment voor 

onderwijzend 

personeel 

Structureel  1 x per jaar 

Refter ACSS  

(3 

loopwedstrijden) 

Betalend  Structureel 3 x per jaar  

Polyvalente 

ruimte 

Breek de stilte 

(ouders van 

kinderen met 

ASS)  

 

Niet betalend 

(leermoment voor 

onderwijzend 

personeel 

Structureel 1 x per jaar 

Polyvalente 

ruimte 

Privé-initiatieven  

(Optredens, 

lezingen, …) 

Betalend Occasioneel Op vraag 

Polyvalente 

ruimte + refter 

+  

buitenterreinen 

Yess Events  Betalend  Occasioneel  Schoolvakanties 

(paasvakantie 

en grote 

vakantie) 

Eindejaarslokaal Kiesbureau Niet betalend 

(mogelijks 

vergoeding) 

Occasioneel  Bij verkiezingen 

Paardenpiste Lesgever VLP 

(Vlaamse Liga 

Paardensport) 

Specifieke regeling 

(i.f.v. voorkomen 

trainingsachterstand 

paarden ; lesgever 

betaalt vaste kost 

per leerling) 

Structureel  Weekends en 

vakantieperiodes 

 

Het beheer (ic. verdeling van de beschikbare uren) van de sporthal van PITO Stabroek 

gebeurt sinds 1998 door de sportdienst van de gemeente Stabroek. De overeenkomst 
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die daartoe indertijd werd opgemaakt, dient bijgestuurd te worden. Op 26 januari 2023 

is daartoe een overleg gepland tussen de gemeente Stabroek en het APB POA.  

 

Met betrekking tot de vraag naar een doorgang tussen het Hof van Leysen en de 

Desguinlei over de site van PIVA zijn er momenteel gesprekken gaande tussen stad 

Antwerpen, PIDPA en Provincie Antwerpen om de mogelijkheden van een doorgang te 

onderzoeken. 

 

Schriftelijke vraag van 2 januari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de gouverneur 

over website www.drugsplantageontdekt.be. 

 

 

De gouverneur van de provincie Antwerpen en het Antwerpse parket hebben 2 jaar terug 

een website gelanceerd om anoniem drugs gerelateerde misdrijven te melden. 

Wanneer een burger een vermoeden heeft van een drugsplantage/drugslabo in zijn 

buurt kan hij het anoniem aangeven via www.drugsplantageondekt.be. 

Ondertussen telt Antwerpen maar liefst 170 aanslagen die wellicht gelinkt kunnen 

worden aan het drugsmilieu. 

Op 15 december 2023 werd een cannabisplantage met succes in het district Deurne 

opgerold. Het onderzoek naar de Deurnese plantage werd opgestart - met succes - via 

het anonieme meldpunt. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

- Hoeveel meldingen zijn via de website www.drugsplantageondekt.be binnengekomen 

voor de (groot)steden Antwerpen, Mechelen en Turnhout? (dit voor het jaar 2022 en 

2023) 

- Hoeveel anonieme tips zijn daarvan gegrond bevonden? 

- Kan de website opengerold worden naar andere drugs gerelateerde misdrijven? 

- Is er een mogelijkheid om via de klassieke media meer naambekendheid aan de 

website te schenken? 

 

Antwoord van de gouverneur (10 januari 2024): 

 

Het meldpunt www.drugsplantageontdekt.be werd op 15 december 2021 voorgesteld. 

Het is een gezamenlijk initiatief van het parket van Antwerpen, de politiediensten en de 

gouverneur van de provincie Antwerpen Cathy Berx in de strijd tegen de illegale 

productie van drugs. Die strijd blijft helaas nodig, want illegale drugsproductie kan erg 

gevaarlijke situaties en overlast veroorzaken. Drugsplantages en – labo’s verhogen de 

kans op brand en explosies aanzienlijk met grote risico’s voor omwonenden, toevallige 

voorbijgangers, de hulp – en veiligheidsdiensten. Ook de overlast om en rond 

drugspanden is groot. Drugsafval kan leiden tot ernstige verwondingen van mens en dier 

en zware milieuschade veroorzaken. 

Het meldpunt helpt burgers bij het herkennen van verdachte situaties. Bovendien 

kunnen burgers verdachte situaties op het meldpunt signaleren via een online formulier. 

Alles verloopt volstrekt anoniem. 

 

1) Hoeveel meldingen zijn via de website www.drugsplantageondekt.be 

binnengekomen voor de (groot)steden Antwerpen, Mechelen en 

Turnhout? (dit voor het jaar 2022 en 2023)  

http://www.drugsplantageondekt.be/
http://www.drugsplantageontdekt.be/
http://www.drugsplantageondekt.be/
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2) Hoeveel anonieme tips zijn daarvan gegrond bevonden?  

 

Het aantal meldingen via de website drugsplantageontdekt.be nam in 2023 aanzienlijk 

toe. Eind 2022 werden er 263 meldingen geregistreerd. Op 3 januari 2024 staat de teller 

op 768. Een mogelijke verklaring zou de toegenomen naamsbekendheid kunnen zijn. 

Dat blijkt alleszins ook uit de bezoekerscijfers op de website : 22.019 bezoekers in 2022 

tegenover 26.140 in 2023.  

Op twee jaar tijd (2022 en 2023) leverde het meldpunt 31 positieve meldingen op, 

weergegeven per politiezone: 

PZ Antwerpen: 237 meldingen waarvan 6 positief 

PZ Regio Turnhout : 58 meldingen waarvan 2 positief 

PZ Mechelen-Willebroek: 19 meldingen waarvan 0 positief 

 

Overzicht per gemeente/district: 

 

Merk op dat er ook heel wat meldingen binnenkomen die niet binnen het grondgebied 

van onze provincie vallen (bijv. AIK Oost-Vlaanderen). Deze meldingen worden steeds 

door overgemaakt aan de verantwoordelijke politiezone. Zowel provincies Limburg als 

Vlaams-Brabant beschikken over een gelijkaardig anoniem meldpunt. 
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3) Kan de website opengerold worden naar andere druggerelateerde 

misdrijven?  

 

Uit navraag bij politie en parket blijkt dat een uitbreiding niet meteen aan de orde is. 

Meldingen die buiten de eigenlijke doelstellingen van het meldpunt en/of buiten de 

provinciegrenzen vallen, worden uiteraard wel doorgegeven aan de bevoegde instanties.  

 

4) Is er een mogelijkheid om via de klassieke media meer naambekendheid 

aan de website te schenken?  

 

De leden van de werkgroep van het meldpunt vergaderen tweemaandelijks, waarbij er 

telkens communicatie-initiatieven worden uitgewerkt om de bekendheid van het 

meldpunt te vergroten.  

 

Zo organiseerden we in het verleden al enkele persmomenten in samenwerking met het 

Openbaar Ministerie en politie. Ook wordt er twee keer per jaar een persbericht 

uitgestuurd over de resultaten. Dit gebeurde onlangs nog, op 15 december 2023, naar 

aanleiding van 2 jaar meldpunt. 

 

Verder verwijst het parket in elk persbericht dat het verspreidt over druggerelateerde 

items naar het meldpunt. Die verwijzing wordt ook regelmatig opgenomen in het 

krantenartikel of andere mediakanalen. 

 

Andere initiatieven zijn bijvoorbeeld nog de opmaak van een folder over het meldpunt. 

Die folders bezorgden we aan alle gemeentebesturen met de vraag om ze in hun 

gemeentehuizen of andere openbare plaatsen te verdelen. Ook leverden we kant-en-

klare info in artikelvorm aan, en dit aan zowel de gemeenten als relevante tijdschriften 

en websites, met de vraag om de info op te nemen in de gemeentepublicaties of andere 

magazines. 

 

In 2022 werd er samengewerkt met een grafisch bureau om een facebookcampagne uit 

te werken, gefocust op de vele facebookgroepen zoals ‘ge zijt van Geel’ of soortgelijke 

pagina’s.  Deze campagne werd ook sterk ondersteund en verspreid door de politiezones 

van de provincie. 

 

Tot slot breng ik het meldpunt tijdens elk werkbezoek aan onze steden en gemeenten 

ter sprake, alsook tijdens het halfjaarlijkse burgemeestersoverleg en indien relevant 

tijdens de openingsrede. Ook wanneer ik ga spreken over mijn taken en bevoegdheden 

bij diverse clubs en verenigingen komt het meldpunt aan bod in mijn presentatie. 

 

 

Schriftelijke vraag van 2 januari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de gouverneur 

over cijfers zelfdoding in provincie Antwerpen. 

 

Volgens het Vlaams Expertisecentrum Suïcidepreventie zou de afgelopen jaren het 

aantal zelfdodingen en pogingen verder dalen. 

Nochtans waarschuwde specialisten - voor de periode na coronapandemie - dat het 

aantal zelfdodingen ging toenemen wanneer de gevolgen zichtbaar of voelbaar worden. 

De globale evolutie in Vlaanderen is dus positief en hoopvol. 

Graag had ik vernomen of in de provincie Antwerpen het aantal zelfdodingen ook 

dalende is. 
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Graag een overzicht (jaar 2023) van het aantal zelfdodingen en pogingen in onze 

provincie? 

 

De zelfmoordlijn 1813 had eind 2023 een tekort aan deskundig opgeleide vrijwilligers. 

De telefonische hulplijn zou daardoor niet altijd bereikbaar zijn door personeelsgebrek. 

Een goed werkende hulplijn kan mensenlevens redden. 

 

Werden er al concrete maatregelen genomen om het vrijwilligerstekort aan te vullen? 

 

Antwoord van de gouverneur (23 januari 2024): 

 

Volgens het Vlaams Expertisecentrum Suïcidepreventie zou de afgelopen jaren het 

aantal zelfdodingen en pogingen verder dalen. Nochtans waarschuwde specialisten - 

voor de periode na coronapandemie - dat het aantal zelfdodingen ging toenemen 

wanneer de gevolgen zichtbaar of voelbaar worden. De globale evolutie in Vlaanderen is 

dus positief en hoopvol. Graag had ik vernomen of in de provincie Antwerpen het aantal 

zelfdodingen ook dalende is. 

 

Graag een overzicht (jaar 2023) van het aantal zelfdodingen en pogingen in 

onze provincie? 

 

Onderstaande tabel geeft een overzicht van de meest recente provinciale cijfers rond 

suïcide(pogingen) in Antwerpen (bron: CSD Antwerpen): 

 2021 2022 2023 

Poging 230 265 248 

Voltooid 88 88 66 

Eindtotaal 318 353 314 

 

De meest recente suïcidecijfers en analyses waarover we in Vlaanderen beschikken kan 

u steeds raadplegen op de portaalsite zelfmoord1813.be: 

- suïcidecijfers: https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-

en-suïcidepogingen/suïcides-in-vlaanderen 

- evolutie van de suïcides en suïcidepogingen: https://www.zelfmoord1813.be/feiten-

en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/evolutie-suïcide-en-

suïcidepogingen. 
Zodra er nieuwe data beschikbaar zijn krijgen deze pagina’s een update. 

 

De zelfmoordlijn 1813 had eind 2023 een tekort aan deskundig opgeleide vrijwilligers. 

De telefonische hulplijn zou daardoor niet altijd bereikbaar zijn door personeelsgebrek. 

Een goed werkende hulplijn kan mensenlevens redden. 

 

Werden er al concrete maatregelen genomen om het vrijwilligerstekort aan te 

vullen? 

 

Deze vraag werd voorgelegd aan het Centrum ter Preventie van Zelfdoding (CPZ), hierop 

ontvingen wij onderstaande reactie. 

 

“Het Centrum ter Preventie van Zelfdoding (CPZ) biedt met de Zelfmoordlijn 1813 

(telefoon, chat, mail) een laagdrempelig platform tot het voeren van gesprekken met het 

oog op het overbruggen van een suïcidale crisis bij de oproeper en tot het voeren van 

gesprekken gericht op het bijstaan van iemand die zich zorgen maakt om iemand die 

hem dierbaar is. 

 

https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/suïcides-in-vlaanderen
https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/suïcides-in-vlaanderen
https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/evolutie-suïcide-en-suïcidepogingen
https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/evolutie-suïcide-en-suïcidepogingen
https://www.zelfmoord1813.be/feiten-en-cijfers/cijfers-over-suïcide-en-suïcidepogingen/evolutie-suïcide-en-suïcidepogingen
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Het is een bewuste keuze om de gesprekken aan de Zelfmoordlijn 1813 te laten voeren 

door vrijwilligers. Vrijwilligers gaan naast de persoon staan. Ze spreken van mens tot 

mens en niet van hulpverlener tot hulpvrager. Vrijwilligers zijn gewone mensen die de 

oproeper niet kent en die geen diagnoses stellen, maar zonder oordeel luisteren. Dit 

werkt drempelverlagend, zeker voor mensen die al eerder negatieve ervaringen met 

hulpverlening hebben opgelopen. 

 

Het opleiden van voldoende vrijwilligers voor de Zelfmoordlijn is een steeds voortdurend 

proces. Nieuwe vrijwilligers zijn zowel nodig om het stijgend aantal oproepen te kunnen 

beantwoorden maar ook om vrijwilligers te vervangen die hun engagement stoppen. 

 

Het Centrum ter Preventie van Zelfdoding brengt de noodzaak aan (nieuwe) vrijwilligers 

voor de Zelfmoordlijn veelvuldig onder de aandacht en dit via een verscheidenheid aan 

informatiekanalen. Hierbij horen zowel de eigen communicatiekanalen (website, sociale 

media, nieuwsbrieven voor schenkers en sympathisanten) als de contacten met partners 

uit het suïcidepreventienetwerk en het bredere netwerk van partners actief in de 

geestelijke gezondheidszorg. Ook via een sterk uitgebouwd netwerk van mediapartners 

gericht op een breed publiek wordt de noodzaak aan (nieuwe) vrijwilligers onder de 

aandacht gebracht. 

Op 1 januari 2022 telde het CPZ 302 vrijwilligers. Deze vrijwilligers beantwoordden in 

datzelfde jaar 23.073 oproepen. Deze cijfers zijn de meest recente cijfers. De cijfers met 

betrekking tot 2023 zullen worden gepubliceerd in het Jaarverslag 2023 dat eind maart 

2024 beschikbaar zal zijn. 

 

Ondanks deze grote groep vrijwilligers valt nooit uit te sluiten dat er op zeker ogenblik 

geen vrijwilliger beschikbaar is. Indien er geen vrijwilliger van de Zelfmoordlijn 1813 

beschikbaar is, krijgt de oproeper in alle transparantie een boodschap te horen die 

aangeeft dat alle medewerkers in gesprek zijn. Wie op dat ogenblik toch meteen een 

gesprek wenst, kan zich rechtstreeks laten doorschakelen naar de diensten van Tele-

Onthaal. 

 

Voor 2024 voorziet het CPZ vier opleidingsmomenten verspreid over het kalenderjaar. In 

januari start een opleidingsgroep in Gent en Mechelen, in maart volgt een 

opleidingsgroep in Antwerpen, Leuven en Genk. In juli volgt een dagopleiding (plaats 

nog te bepalen) en in september volgt een opleidingsgroep in Brussel en Gent. Een 

opleidingsgroep bestaat telkens uit maximaal 12 deelnemers. 

 

Naast het werven, selecteren en vormen van vrijwilligers voor de Zelfmoordlijn 1813, is 

ook het integreren van nieuwe vrijwilligers in de organisatie een uitdaging op zich. Het 

volstaat niet om nieuwe vrijwilligers de basisopleiding te geven, ze dienen ook duurzaam 

verankerd te worden in de organisatie. Dit gebeurt door het brede aanbod aan 

begeleiding, ondersteuning en verdere vorming, maar evenzeer door het aanbieden van 

activiteiten en initiatieven om hen te integreren in de reeds bestaande groep van 

vrijwilligers. 

 

De Vlaamse overheid erkent het Centrum ter Preventie van Zelfdoding vzw als 

organisatie met terreinwerking, actief in suïcidepreventie door het organiseren van 

laagdrempelige telezorg. In het kader van de beheersovereenkomst die hiervoor werd 

afgesloten, is ook de voortdurende aandacht voor het werven en opleiden van 

kwaliteitsvolle vrijwillige medewerkers opgenomen. Het CPZ dient jaarlijks te 

rapporteren aan het Departement Zorg over de initiatieven die het neemt. “ 
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Schriftelijke vraag van 17 januari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over voortbestaan volkstuinen in provincie Antwerpen. 

 

Volkstuinen zijn een stukje grond dat door de overheid wordt toegewezen aan de lokale 

bevolking voor het telen van voornamelijk groenten en/of fruit. 

Hoewel de populariteit van de volkstuinen alleen maar toeneemt, met lange wachtlijsten 

tot gevolg, staan de tuinen steeds meer onder druk. 

De tuintjes worden steeds meer door stedelijke herstructurering bedreigd. 

Zeker nu de grond in onze (groot)steden steeds schaarser wordt. 

De beheer- en onderhoudskosten worden echter steeds vaker doorgerekend naar de 

gebruiker. 

Het is niet de vraag of alle huurders dat bedrag kunnen of willen opbrengen, maar of de 

volkstuinen in onze provincie überhaupt nog zullen blijven bestaan. 

De volkstuingemeenschap is terecht onrustig over hun toekomst en de gang van zaken. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

- Het provinciebestuur van West- Vlaanderen biedt op het groendomein Tillegembos een 

64-tal perceeltjes aan voor de lokale bevolking. Is er ook in Antwerpen een mogelijkheid 

om in een provinciaal domein plaats te creëren voor betaalbare volkstuinen? 

- Worden steden/ gemeenten/districten die investeren in de ontwikkeling van 

volkstuinen financieel of logistiek ondersteund door de provincie Antwerpen? 

Zo neen, waarom niet? 

 

Antwoord van de deputatie (2 februari 2024): 

 

I.v.m. volkstuintjes in de provinciale domeinen kunnen we meegeven dat we daar niet 

actief rond werken. We hebben in onze domeinen geen volkstuintjes en er wordt geen 

ruimte voorzien in de toekomst. 

 

De domeinen zijn sowieso al beperkt qua oppervlakte en mogelijkheden. Ze combineren 

in meerdere of mindere mate een hele reeks functies, gaande van harde recreatie, over 

publiekswerking naar natuur- en bosbeheer. Ook educatie is daar een belangrijk 

onderdeel van, en niet enkel voor scholen en kinderen. Zo geven de educatieve en 

publieksmedewerkers in de groendomeinen doorheen het jaar allerlei lessen en 

workshops om mensen groenere vingers te doen krijgen, met technieken die ze kunnen 

toepassen in eigen (volks)tuin (bv. snoeien, composteren, …). 

 

De ruimte voor dit beleefbaar groen is schaars en de druk erop is al groot. Ruimte geven 

aan volkstuinen om zich binnen de provinciale domeinen te ontwikkelen is daarom niet 

aan de orde. Dit is eerder een rol die door gemeenten in samenwerking met private 

partners kan worden opgenomen. Dat wordt zelfs expliciet aangegeven in een 

projectoproep vanuit VLM voor een financiële ondersteuning van de ontwikkeling van 

volkstuinen/samentuinen/… (zie pg 5 van het reglement voor de projectoproep 

volkstuinen 2023 - https://www.vlm.be/nl/nieuws/Pages/Oproep-volkstuinen-

2023.aspx).  

 

In het kort: de provincie ziet zeker de meerwaarde van volkstuinieren, en kan dit 

ondersteunen via de bestaande workshops en cursussen maar heeft dus geen ruimte ter 

beschikking in de bestaande domeinen (provinciale groen- en recreatiedomeinen). 

 

https://www.vlm.be/nl/nieuws/Pages/Oproep-volkstuinen-2023.aspx
https://www.vlm.be/nl/nieuws/Pages/Oproep-volkstuinen-2023.aspx
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Wat betreft de financiële en logistieke ondersteuning lopen er geen andere provinciale 

initiatieven. 

Onze beleidslijnen focussen momenteel met name op het buitengebied (bosuitbreiding, 

functionele ecologische netwerken, ruimte voor water, trage wegen) en binnen de 

bebouwde omgeving op ontharding en vergroening (zie bv. project groene oases voor 

speelplaatsen). 

 

 

Schriftelijke vraag van 28 januari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over humanitaire hulp bij natuurrampen. 

 

Een jaar geleden werden grote delen van Syrië en Turkije getroffen door een zware 

aardbeving. 

De provincieraad keurde in de zitting van 16 februari 2023 een gift van 20.000 euro 

goed voor noodhulp aan Syrië en Turkije. 

In het verleden heeft de provincie wellicht meerdere natuurrampen financieel of logistiek 

ondersteund. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

- Hoeveel natuurrampen - buiten België - heeft de provincie deze legislatuur financieel 

gesteund? Graag onderverdeeld per land en bedrag. 

- Aan welke hulporganisaties werden deze bedragen overgemaakt? 

- Heeft de provincie dezelfde periode natuurrampen – buiten België - logistiek gesteund? 

Zo ja, welk land, type hulpgoederen en aan welke hulporganisatie? 

 

Antwoord van de deputatie (15 februari 2024): 

 

De provincie Antwerpen heeft, tijdens deze legislatuur, 1 maal financiële ondersteuning 

gegeven voor het aanpakken van de gevolgen van een natuurramp buiten België. 

Meer bepaald werd, in de provincieraadszitting van 16 februari 2023, beslist om 20.000€ 

aan noodhulp te voorzien m.b.t. de aardbeving die Turkije en Syrië trof. 

Dit bedrag werd als gift geschonken aan Consortium 12-12 (Belgisch Consortium voor 

Noodhulpsituaties). 

Logistieke ondersteuning inzake deze aardbeving werd niet voorzien door de provincie 

Antwerpen. 

 

Daarnaast werd, tijdens deze legislatuur, ook noodhulp voorzien voor de slachtoffers in 

Oekraïne. 

In deze context besliste de provincieraad, in de zitting van 24 maart 2022, om een gift 

van 20.000€ te schenken aan Consortium 12-12 (Belgisch Consortium voor 

Noodhulpsituaties). 

Dit echter omwille van een oorlog, niet wegens een natuurramp. 

 

In bijlage vindt u beide provincieraadsbesluiten. 
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Schriftelijke vraag van 1 februari 2024 

van Brend Van Ransbeeck (Groen) 

aan de deputatie 

over stand van zaken autoluwe fietsroute (ALF) tussen Herentals en Turnhout. 

 

Via deze weg zou ik een schriftelijke vraag willen indienen om een stand van zaken van 

de autoluwe fietsroute (ALF) tussen Herentals en Turnhout te bekomen. 

 

• Wat is de precieze procedure in het geval van een faillissement van de gegunde 

aannemer, en hoever staan we nu in dit proces? Concreet, welke stappen zijn er 

gezet en welke stappen volgen nog? 

• Wat zijn op dit moment de “zwarte gaten” in het traject van de ALF tussen Herentals 

en Turnhout? In welke mate werden mijn suggesties in mijn interpellatie van 

november 2023 meegenomen (i.e. Kunnen de tijdelijke en fragiele opstellingen 

steviger gemaakt worden nu de werken voor onbepaalde tijd worden uitgesteld? En 

kunnen de snelheidsregimes al niet worden toegepast op het gehele traject (i.e. 30 

km/u in het centrum van Tielen en 50 km/u buiten het centrum, dewelke zou dan 

aansluiten op vervolgtraject in Turnhout waar ook al 50 km/u van kracht is)? 

• Welke infrastructurele werken kunnen op dit moment door de betrokken gemeenten 

(i.e. Herentals, Lille, Kasterlee en Turnhout) uitgevoerd worden om de huidige route 

van de ALF te verbeteren? Ligt hierbij de bal in het kamp van de provincie of de 

gemeente, of beide? Wie financiert welke ingrepen? En welke drukkingsmiddelen 

heeft de provincie tegenover de gemeentebesturen, indien deze niet gewillig zijn om 

de plannen van de ALF uit te voeren? 

• Hebben er sinds het faillissement van de aannemer nog vergaderingen 

plaatsgevonden met de bevoegde gemeenten, buurtbewoners of andere 

betrokkenen over de ALF of fietsostrade tot 1/02/2024? Indien ja, op welke data en 

met wie? Gelieve de verslagen door te sturen. Zijn er nog vergaderingen gepland 

vanaf 1/02/2024? Zo ja, met wie en wanneer? 

 

Antwoord van de deputatie (23 februari 2024): 

 

1. Wat is de precieze procedure in het geval van een faillissement van de 

gegunde aannemer, en hoever staan we nu in dit proces? Concreet, welke 

stappen zijn er gezet en welke stappen volgen nog? 

Superbeton ging failliet voor de start van de werken. Dit maakte de eenzijdige 

verbreking van de opdracht door de provincie Antwerpen mogelijk in uitvoering van 

artikel 47 van de Algemene Uitvoeringsregels binnen de wet overheidsopdrachten. 

De dienst Mobiliteit nam op 1 december 2023 via een brief contact met de curatoren. 

Met email van 5 december 2023 uitte de curatele geen bezwaar tegen de verbreking 

en het inhouden van de borgtocht als forfaitaire schadevergoeding. De borg werd 

vrijgegeven en gestort aan de provincie Antwerpen. 

 

2. Wat zijn op dit moment de “zwarte gaten” in het traject van de ALF tussen 

Herentals en Turnhout? In welke mate werden mijn suggesties in mijn 

interpellatie van november 2023 meegenomen (i.e. Kunnen de tijdelijke en 

fragiele opstellingen steviger gemaakt worden nu de werken voor 

onbepaalde tijd worden uitgesteld? En kunnen de snelheidsregimes al niet 

worden toegepast op het gehele traject (i.e. 30 km/u in het centrum van 

Tielen en 50 km/u buiten het centrum, dewelke zou dan aansluiten op 

vervolgtraject in Turnhout waar ook al 50 km/u van kracht is)? 

Er zijn geen zwarte gaten in het traject. Het traject werd integraal uitgewerkt en 

daarna opgedeeld in vergunningsplichtige en andere werken. De tijdelijke opstelling 

in Kasterlee werd door de gemeente Kasterlee geplaatst en verwijderd. De inzichten 

uit deze proefopstelling worden mee opgenomen in het aanbestedingsdossier. Het 
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aanbestedingsdossier omvat de opdracht voor de aannemer en bestaat uit het 

uitvoeren van de afgesproken infrastructurele werken en het plaatsen van 

verkeersborden. 

 

3. Welke infrastructurele werken kunnen op dit moment door de betrokken 

gemeenten (i.e. Herentals, Lille, Kasterlee en Turnhout) uitgevoerd worden 

om de huidige route van de ALF te verbeteren? Ligt hierbij de bal in het kamp 

van de provincie of de gemeente, of beide? Wie financiert welke ingrepen? 

En welke drukkingsmiddelen heeft de provincie tegenover de 

gemeentebesturen, indien deze niet gewillig zijn om de plannen van de ALF 

uit te voeren? 

De provincie Antwerpen coördineert en financiert het project. Gemeenten, steden en 

de provincie Antwerpen gaven het project samen vorm. Zodra een nieuwe aannemer 

aangesteld is, kunnen de niet-vergunningsplichtige werken starten. 

 

4. Hebben er sinds het faillissement van de aannemer nog vergaderingen 

plaatsgevonden met de bevoegde gemeenten, buurtbewoners of andere 

betrokkenen over de ALF of fietsostrade tot 1/02/2024? Indien ja, op welke 

data en met wie? Gelieve de verslagen door te sturen. Zijn er nog 

vergaderingen gepland vanaf 1/02/2024? Zo ja, met wie en wanneer? 

Er hebben geen vergaderingen meer plaatsgevonden sinds het faillissement en er 

zijn nog geen nieuwe vergaderingen ingepland. De dienst Mobiliteit staat bilateraal in 

contact met de betrokken gemeenten en steden zowel telefonisch als via mail. Op 

deze wijze werd getoetst of er nog aanpassingen aan de plannen nodig waren, 

bijvoorbeeld omwille van mogelijke interfererende werken. 

 

 

Schriftelijke vraag van 16 februari 2024 

van Ilse Van Dienderen (Groen) 

aan de gouverneur 

over Umicore / lood in bloed bij kinderen. 

 

U zit de coördinatiegroep Milieu en Gezondheid Hoboken voor. Eind vorig jaar werden 

nieuwe resultaten van metingen van lood in bloed bij kinderen bekend. Deze keer werd 

er in een ruimere perimeter gemeten door het PIH. De resultaten waren niet goed. In 

het nieuwe onderzoeksgebied ligt het gemiddelde op 3,2 µgram per deciliter. 

 

Bij de kinderen uit Moretusburg en Hertogvelden lag de gemiddelde lood-in-

bloedwaarden op 3,85 microgram per deciliter. In het voorjaar was dat nog 2,07 µgram. 

Dat was toen het laagste niveau ooit. 

 

Voor de hele omgeving waar het onderzoek dit najaar is gevoerd, gaat het om 

3,45 µgram. In totaal namen 287 kinderen deel. Bij tien kinderen lag de loodwaarde 

boven 10 µgram per deciliter, bij een kind zelfs boven de 20 µgram. 

 

Recent kwam de vader van dit laatste kindje in het nieuws: zijn jongste dochter had een 

waarde van 22 µg. Deze mensen wonen nog maar heel recent in Hoboken, kochten er 

hun woning, maar willen nu uit gezondheidsoverwegingen weg. Het aanbod van Umicore 

om de woningen van gezinnen met jonge kinderen – op hun vraag – op te kopen aan 

een billijke prijs, geldt blijkbaar niet meer. Eveneens opmerkelijk in deze getuigenis is 

dat deze familie niet door de verkoper, noch door de notaris verwittigd is geworden over 

mogelijke risico’s van de omgeving voor jonge kinderen. 

 

Ik heb daarom enkele vragen aan u: 
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• Welke maatregelen neemt Umicore op dit moment om de emissies van zware 

metalen naar het woongebied rondom het bedrijf te vermijden? Welke verklaring 

geeft het bedrijf aan deze slechtere resultaten? 

• Welke engagementen nam de coördinatiegroep? 

• Is er onderzoek opgestart naar de oorzaken van deze hoge waarden? Welk 

onderzoek? Wanneer zijn de resultaten gekend? 

• Wat gebeurt er in tussentijd, in afwachting van deze resultaten? 

• Hoe wil het bedrijf ongeruste ouders tegemoet komen? Welke rol ziet u in dit 

verband voor de coördinatiegroep? 

• Hoe kan volgens u / volgens de coördinatiegroep de informatieverstrekking over 

deze loodproblematiek verbeteren, gezien sommige nieuwe inwoners blijkbaar nog 

steeds te weinig geïnformeerd zijn? En gezien er blijkbaar geen 

informatieverplichtingen zijn aan nieuwe inwoners? 

 

Antwoord van de gouverneur (5 maart 2024): 

 

- Welke maatregelen neemt Umicore op dit moment om de emissies van zware metalen 

naar het woongebied rondom het bedrijf te vermijden? Welke verklaring geeft het bedrijf 

aan deze slechtere resultaten? 

o Umicore doet reeds jarenlang inspanningen om de milieuhinder te beperken via een 

hele set aan maatregelen (zie ook www.umicore.be/nl/our-sites/hoboken/milieu-en-

gezondheid). 

o Het investeringsprogramma, gecommuniceerd aan de overheid, met gedefinieerde 

verbetermaatregelen loopt verder. Zo werd recent een extra gaszuivering op de 

hoogovensinstallatie in dienst genomen. Momenteel wordt ook een extra 

gaszuiveringsinstallatie op de afdeling ‘edele metalen concentratie’ gebouwd die in 

de loop van 2024 wordt opgeleverd. Verder zit de huizenafbraak in zone 1 – 

Moretusburg in de laatste fase en zal in de loop van 2024 ca 5h groenzone worden 

aangeplant. 

o Umicore werkt samen met de betrokken overheden omwille van de slechtere 

resultaten in het najaar van 2023 en heeft dus geen ‘aparte’ verklaringen voor die 

slechtere resultaten. 

 

- Welke engagementen nam de coördinatiegroep? 

o Op de Werkgroep M&G Hoboken (nieuwe naam voor de bundeling van de medische 

werkgroep, de milieuwerkgroep en de coördinatiewerkgroep) van december 2023 

werd afgesproken dat er verder onderzoek nodig is, zowel m.b.t. de milieudata als 

m.b.t. de bloeddata. In januari en februari is heel wat werk verzet door de 

verschillende betrokkenen (VMM, Stad Antwerpen, PIH, UHasselt, OVAM, 

Departement Omgeving en Departement Zorg). In maart is een volgend overleg 

gepland. 

o Zo heeft VMM en Umicore de milieugegevens verder in detail bestudeerd en zal 

Departement Zorg met Provinciaal Instituut voor Hygiëne de bloedresultaten van de 

287 onderzochte kinderen diepgaander analyseren. Zo proberen we verklaringen 

genre ‘bepaalde windrichting, afstandgradiënt, hogere waarden in vb. bepaalde 

straten,…’ te zoeken en zullen vergelijkingen met voorgaande resultaten (enkel 

mogelijk voor kinderen die al eens hebben deelgenomen) worden uitgevoerd. 

o Er werd overlegd met UHasselt om het statistisch model dat in 2021- 2022 werd 

ontwikkeld toe te passen op de recentste milieugegevens om na ta gaan of er linken 

met de loodwaarden van beide vingerprikcampagnes van 2023 terug te vinden zijn. 

o Bij het zoeken naar verklaringen worden ook andere bronnen niet vergeten, denk 

maar de opvolging van werken op naburig privaat domein, ‘wegenwerken’ of 

‘nutsvoorzieningswerken’ waarbij stof van mogelijkse bodemverontreiniging kan 

http://www.umicore.be/nl/our-sites/hoboken/milieu-en-gezondheid
http://www.umicore.be/nl/our-sites/hoboken/milieu-en-gezondheid
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vrijkomen. Om deze in kaart te brengen en om extra stofbeperkende maatregelen 

en monitoring tijdens werkzaamheden op te leggen, wordt een beroep gedaan op 

OVAM, afdeling Handhaving van Departement omgeving en de stad Antwerpen. 

o Intussen is aan nutsbedrijven die werken uitvoeren in het gebied nogmaals 

nadrukkelijk gecommuniceerd om alle voorzorgsmaatregelen correct na te leven. 

o Rondom de werken aan de Cockerillplaats is een onderzoek lopende, uitgevoerd door 

de diensten van de stad naar de mogelijke impact van stofverspreiding. Indien er 

een significante impact is, zullen extra voorzorgsmaatregelen worden opgelegd. 

 

- Is er onderzoek opgestart naar de oorzaken van deze hoge waarden? Welk onderzoek? 

Wanneer zijn de resultaten gekend? 

o Zie vorig antwoord 

 

- Wat gebeurt er in tussentijd, in afwachting van deze resultaten? 

o Zoals steeds worden de gezinnen met kinderen (0-12 jaar) met loodwaarden boven 

de 4 µg/dl persoonlijk (vnl. aan huis) gecontacteerd door de preventiewerker van 

Logo Antwerpen zodat deze de ongeruste ouders direct te woord kan staan en de 

verschillende preventieve acties die in Hoboken worden aangeboden kan toelichten. 

Meer concreet gaat het om brononderzoeken in huis en daaraan gekoppelde extra 

blootstellingsbeperkende adviezen én zorgondersteuning voor kinderen met een 

zorgnood. Dit alles wordt mee gefinancierd door Umicore. De stad en Umicore 

voorzien bovendien in een vrijetijdsaanbod/opvangaanbod voor kinderen tot 12 jaar 

en voor kinderen 12+ die deel uitmaken van een gezin met kinderen tot en met 

12 jaar, in de wijken Moretusburg en Hertogvelden. Zo kunnen zij tijdens de 

schoolvakanties op regelmatige basis de wijk verlaten. 

o Omwille van de ongerustheid over de vorige vingerprikresultaten werd bovendien 

beslist om het halfjaarlijkse vingerprikonderzoek van voorjaar 2024 vervroegd te 

starten. Sinds 2023 is het onderzoeksgebied voor de vingerprik ook uitgebreid naar 

Vinckenvelden en Visputten en eenmalig in het voorjaar van 2024 voor kinderen van 

ongeruste ouders in andere delen van Hoboken. 

o Tot slot loopt ook een humaan biomonitoringonderzoek bij 200 jongeren die wonen in 

een straal van 3 km rond Umicore in Hoboken, Hemiksem of Kruibeke. De eerste 

resultaten hiervan worden in het najaar 2024 verwacht. Ze zullen de basis zijn voor 

het toekomstige omgevings- en gezondheidsbeleid voor de regio. 

 

- Hoe wil het bedrijf ongeruste ouders tegemoet komen? Welke rol ziet u in dit verband 

voor de coördinatiegroep? 

o Via de hele set aan bovenvermelde maatregelen en acties poogt het 

samenwerkingsverband (actoren binnen de werkgroep M&G Hoboken, incl. Umicore) 

tegemoet te komen aan ongeruste ouders en een verklaring te vinden voor de 

stijgende waarden van het najaar van 2023. 

 

- Hoe kan volgens u / volgens de coördinatiegroep de informatieverstrekking over deze 

loodproblematiek verbeteren, gezien sommige nieuwe inwoners blijkbaar nog steeds te 

weinig geïnformeerd zijn? En gezien er blijkbaar geen informatieverplichtingen zijn aan 

nieuwe inwoners? 

o Een landingspagina voor de burger waarop alle info op een heldere manier gebundeld 

staat (https://www.antwerpen.be/zware-metalen-in-hoboken) bestaat reeds enkele. 

o De wijkwerker van Logo Antwerpen is en blijft het beste fysieke aanspreekpunt voor 

ongerust burgers en inwoners. De wijkwerker gaat pro-actief te werk en geeft 

signalen van de ongeruste burgers ook systematisch door aan de werkgroep. 
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o Onder meer met deze aangereikte info, wordt jaarlijks een communicatieplan 

opgemaakt en uitgevoerd met aandacht voor verschillende communicatiedragers 

(ook lokale digitale en papieren communicatie). De werkgroep M&G Hoboken ziet – 

onder mijn voorzitterschap- toe op de uitvoering en stuurt bij waar nodig. 

o De bodemattesten, afgeleverd door de OVAM bij de aankoop van een woning, 

bevatten -voor het district Hoboken- sinds eind 2023 standaard een vermelding dat 

de grond ligt in een milieugezondheidskundig aandachtsgebied. 

 

 

Schriftelijke vraag van 18 februari 2024 

van Stefan De Winter (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over studie Groen Kruis en het omvormen van de Transcontinentaalbrug. 

 

Een Groen Kruis-studie naar mogelijke verbindingen tussen de natuurgebieden 

Bospolder en Oude Landen in Ekeren is klaar. Daarin zitten grote voorstellen zoals het 

omvormen van de Transcontinentaalbrug naar een brug met een groene berm, tot 

kleinere ingrepen zoals boombruggen voor eekhoorns en slimme aanvliegroutes voor 

vleermuizen en vogels. 

 

Bron: 

https://www.provincieantwerpen.be/content/provant/nl/nieuws.masterdetail.html/p_det

ai l_url/nl/drem/dienst-gebiedsgericht-beleid/nieuws/BospolderOudeLanden.html 

 

Graag ontving ik een kopie van deze studie en/of een link waar deze studie kan 

ingekeken worden? 

Is er reeds een stabiliteitsstudie van de brug gebeurd? 

Welke voorstellen uit de studie worden realiteit? 

Wat is hiervan de start -en einddatum en welke middelen staan hier tegenover 

 

Antwoord van de deputatie (8 maart 2024): 

 

Het eindrapport wordt door de griffie per mail aan u bezorgd. 

 

De stabiliteitsstudie werd nog niet opgestart omdat er eerst een haalbaarheidsstudie 

moet gebeuren. Deze haalbaarheidsstudie is lopende en houdt volgende stappen in: 

• Inspectie van de brug om gebreken in kaart te brengen (uitgevoerd in zomer 

2023) 

• Kijkvensters in de brug maken om inzicht in opbouw te krijgen (uitgevoerd in 

najaar 2023) 

• Technisch rekenwerk: lopende 

Deze haalbaarheidsstudie zal inzicht verschaffen in welk concept van de bermbrug 

gerealiseerd kan worden met de huidige brugconstructie, welke herstellingen 

noodzakelijk zijn en wat de kostprijs hiervoor is. 

 

Beide studies gebeuren door Expertise Beton en Staal (Agentschap Wegen en Verkeer). 

 

Het eindrapport van de studie bevat in totaal 22 maatregelen die onderverdeeld kunnen 

worden in drie soorten verbindingen: 

• Natte verbinding voor amfibieën, insecten en vogels 

• Droge verbinding voor landgebonden dieren en reptielen 

• Verbinding voor vleermuizen 
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Voor de droge verbinding en de verbinding voor vleermuizen is de stabiliteitsstudie van 

de Transcontinentaalbrug een eerste belangrijke stap. De resultaten hiervan zullen 

bepalen welke van de maatregelen verder mogelijk zijn. 

 

Voor de natte verbinding is de voorkeursmaatregel om de Schijnkoker, parallel aan de 

A12, open te leggen en in te richten als ecoverbinding. Momenteel loopt er in opdracht 

van de Vlaamse Milieumaatschappij een technische haalbaarheidsstudie om te kijken of 

de Schijnkoker kan opengelegd worden. De resultaten hiervan zullen bepalen of de natte 

verbinding gerealiseerd kan worden en in welke vorm. 

 

De haalbaarheidsstudie door Agentschap Wegen en Verkeer voor de 

Transcontinentaalbrug is voorzien om eind april 2024 klaar te zijn. Nadien moet de 

stabiliteitsstudie opgestart worden. Agentschap Wegen en Verkeer voorziet voor deze 

studies de nodige middelen. 

 

De technische haalbaarheidsstudie voor de openlegging van de schijnkoker is recent 

opgestart. De einddatum is nog niet gekend. De Vlaamse Milieumaatschappij heeft de 

middelen voorzien voor deze haalbaarheidsstudie. 

 

 

Schriftelijke vraag van 20 februari 2024 

van Stefan De Winter (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over project Groene Oases. 

 

 

Kleuter-, lagere en secundaire scholen binnen Provincie Antwerpen konden tot 

31 november 2023 een aanvraag indienen om de speelplaats te ontharden en te 

vergroenen. 

 

Aangezien er geen nieuwe aanvragen meer kunnen binnenkomen, had ik graag 

antwoord op volgende vragen: 

Welke scholen hebben een aanvraagdossier ingediend? 

Welke scholen stapten in dit vergroeningstraject met welke acties en tijdsbepaling van 

de werken? 

Wordt er telkens onderzocht dat vloeren en muren van kelders en schoolgebouwen 

bestand zijn om extra druk door grondwater of vocht tegen te houden? 

Wordt er met de heraanleg rekening gehouden met minder mobiele 

leerlingen/bezoekers? Welk bedrag aan subsidies werd voorzien en hoe werd dit 

verdeeld? 

 

Antwoord van de deputatie (20 maart 2024): 

 

1. Het project Groene Oases is sinds de lancering in september 2022 een groot succes 

gebleken: provincie Antwerpen ontving 206 aanvragen voor een Groene Oase. Dit 

wil zeggen dat we ongeveer 25% van alle scholen op het grondgebied van de 

provincie Antwerpen (scholen op grondgebied van de stad Antwerpen buiten 

beschouwing gelaten, voor verduidelijking zie volgend antwoord) hebben kunnen 

overtuigen om hun speelplaats te ontharden en te vergroenen. Een lijst van deze 

206 scholen is raadpleegbaar via het document in de bijlage. 
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2. Van de 206 scholen, werden 202 dossiers ontvankelijk verklaard. De reden waarom 

vier scholen geen Groene Oase kregen toegekend, is omdat zij in de stad Antwerpen 

of in één van haar districten gesitueerd zijn. De stad Antwerpen is immers niet 

aangesloten bij een Regionaal Landschap, wat ervoor zorgt dat de scholen op haar 

grondgebied geen Groene Oase kunnen aanvragen (zoals ook vermeld staat op de 

website). 

a. Er worden een aantal stappen voorzien in een onthardings- en 

vergroeningstraject: 

i. Optioneel voortraject met MOS Antwerpen: Indien de school dit wenst, kan 

met dit traject MOS Antwerpen het draagvlak van de school helpen  te 

versterken en onderzoeken zij met heel het schoolteam wat zij precies willen 

bereiken met hun buitenruimte. 

ii. Ontwerpfase: Het Regionaal Landschap en de school bespreken (indien er een 

voortraject was rekening houdend met het resultaat hiervan) hoe zij hun 

vergroende buitenruimte willen inrichten. Op basis van de visie van de 

school, het gekozen type oase (klein, middelgroot of groot) en die van de 

projectpartners, wordt een ontwerpplan opgemaakt. 

iii. Bestekfase: Het Regionaal Landschap (of indien gewenst de school) vraagt 

offertes op bij aannemers zodat de kosten en omvang van de werken in kaart 

worden gebracht. 

iv. Uitvoering: Deze fase heeft voornamelijk twee luiken, namelijk de 

onthardingswerken (en installatie van infrastructuur, zoals speeltuigen) en 

vergroeningswerken, die seizoensgebonden zijn. 

b. Timing:  

i. Voor de 1ste twee lichtingen (bij eerste lichting aanmeldperiode tot 

1 december 2022 en bij tweede lichting aanmeldperiode tot 15 mei 2023) 

hebben de scholen een timing gekregen voor uitvoering tijdens dit of het 

volgend schooljaar. 

ii. Scholen van de derde lichting (aanmeldperiode tot 30 november 2023) staan 

ingepland voor uitvoering in het schooljaar 2025-2026. 

iii. Een school kan een verlenging aanvragen indien zij dit nodig acht. 

 

3. Er wordt geen vooronderzoek gedaan naar de relatie tussen ontharding (infiltratie 

oppervlaktewater) en lokale grondwaterstanden (die van verschillende factoren 

afhankelijk kunnen zijn). Standaard wordt geadviseerd om in de nabijheid van 

gevels een noppenfolie te plaatsen die het water sneller afvoert naar de bodem. 

 

4. We houden ook rekening met minder mobiele leerlingen/bezoekers. Zo houdt elke 

ontharding rekening met een verhardingsstrook die rondom de ontharding heen 

gaat. Dit staat onder meer toe dat leerlingen met een beperkte mobiliteit de 

speelplaats kunnen blijven gebruiken en de groene ruimten kunnen beleven. 

 

5. In 2022 werd 674.951 EUR aan middelen verdeeld voor de realisatie van Groene 

Oases. De verdeling gebeurde als volgt: 

• Regionaal Landschap de Voorkempen vzw: 258.251 EUR 

• Regionaal Landschap Rivierenland vzw: 183.350 EUR 

• Regionaal Landschap Schelde-Durme vzw: 50.000 EUR 

• Regionaal Landschap Kleine & Grote Nete vzw: 183.350 EUR 

 

In 2023 werd 1.575.049 EUR aan middelen verdeeld voor de realisatie van Groene 

Oases. De verdeling gebeurde als volgt: 

• Regionaal Landschap de Voorkempen vzw: 686.249 EUR 

• Regionaal Landschap Rivierenland vzw: 462.900 EUR 

• Regionaal Landschap Kleine & Grote Nete vzw: 425.900 EUR 
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In zitting van 1 december 2023, i.k.v. aanpassing meerjarenplan 2020-2025, 

besliste uw raad om het subsidiekrediet voor Bosgroepen en Regionale 

Landschappen te verhogen met 1.000.000 EUR, bestemd voor Groene Oases. 

Een eerste verdeling van dit budget (935.787 EUR) wordt voorgelegd aan de raad in 

zitting van 28 maart 2024, waarbij we deze verdeling hanteren: 

• Regionaal Landschap de Voorkempen vzw: 372.881 EUR 

• Regionaal Landschap Rivierenland vzw: 318.899 EUR 

• Regionaal Landschap Schelde-Durme vzw: 11.235 EUR 

• Regionaal Landschap Kleine & Grote Nete vzw: 232.772 EUR 

 

 

Schriftelijke vraag van 20 februari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over heraanleg oversteekplaats groendomein Rivierenhof. 

 

De Hooftvunderlei en in het verlengde de Sterckhofslei loopt dwars doorheen het 

groendomein Rivierenhof. 

Ter hoogte van het kasteel Sterckshof plant het district Deurne op korte termijn 

wegenwerken aan de oversteekplaats. 

De verkeerslichten verdwijnen en de oversteekplaats wordt verhoogd tot stoephoogte. 

De ingreep aan de drukst bereden fietsroute van Deurne zorgt voor heel wat kritiek. 

Zwakke weggebruikers vrezen dat de verkeerslichten seponeren een onveilige situatie 

creëert bij het oversteken van de straat. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

- Was het provinciebestuur betrokken bij de plannen van het districtsbestuur van 

Deurne? Zo ja, is de geplande aanpassing van de oversteekplaats met goedkeuring van 

het provinciebestuur? 

- Moet er groen in het Rivierenhof - ter hoogte van de oversteekplaats - verdwijnen om 

meer straatzicht te creëren voor fietsers/voetgangers? 

 

Antwoord van de deputatie (8 maart 2024): 

 

Was het provinciebestuur betrokken bij de plannen van het districtsbestuur van 

Deurne? 

 

Het provinciebestuur was er van op de hoogte dat het district de oversteek wil 

vernieuwen met het oog op een vlottere en veiligere oversteek voor fietsers en 

voetgangers. 

Voorafgaand waren er gesprekken tussen het district en het Provinciale Groendomein 

Rivierenhof, hoofdzakelijk in functie van een aantal noodzakelijke aanpassingen op het 

provinciaal domein (vb. beperkte aanpassingen parkingang, noodzakelijke kap van 

enkele bomen) en heeft de directie van het Rivierenhof enkele bezorgdheden 

overgemaakt. 

 

Zo ja, is de geplande aanpassing van de oversteekplaats met goedkeuring van 

het provinciebestuur? 

 

Dit project bevindt zich nog in een beginfase. Het district is de bevoegde overheid voor 

de opmaak, uitvoering en financiering van de werken, en heeft het concept 
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goedgekeurd. Over dit concept was dus voorafgaand afstemming tussen het district en 

het Provinciale Groendomein Rivierenhof. 

Op dit moment zijn er nog een aantal onduidelijkheden die maken dat nog geen sluitend 

antwoord kan gegeven worden op de vraag wie de vergunningverlenende overheid is. 

 

Zo is de stad Antwerpen vergunningverlenende overheid voor openbare werken op lokale 

straten en pleinen. Maar indien er bvb effectief vergunningsplichtige handelingen 

gebeuren binnen de contouren van het Rivierenhof (dit is momenteel nog onduidelijk) 

dan is de provincie de vergunningverlenende overheid. 

Los daarvan kan in de fase van openbaar onderzoek de provincie (als eigenaar van de 

omliggende percelen), indien gewenst reageren in functie van het lopende onderzoek. 

 

Moet er groen in het Rivierenhof - ter hoogte van de oversteekplaats - 

verdwijnen om meer straatzicht te creëren voor fietsers/voetgangers? 

 

In het huidige ontwerp moeten er 4 bomen langs de straatkant verdwijnen, deze kunnen 

gecompenseerd worden met een aanplant van nieuwe bomen in het Rivierenhof. 

 

 

Schriftelijke vraag van 22 februari 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over bekendheid en betrokkenheid provincieraad. 

 

Sinds enkele jaren kan iedere burger de openbare vergaderingen van de Antwerpse 

provincieraad bekijken via Livestream. 

Iedereen ook buiten de raadszaal kan zo de zittingen aandachtig volgen. 

Gaan deze vergaderingen over tot een besloten gedeelte, dan stoppen de livestream en 

de opnames. 

Met uitzondering van een Actiegroep blijft de publieke tribune in de provincieraadszaal 

meestal leeg. 

 

Graag had ik vernomen hoeveel kijkers de zittingen effectief volgen via Livestream voor 

het jaar 2022 en 2023? Indien mogelijk per maandelijkse provincieraadszitting. 

 

Antwoord van de deputatie (8 maart 2024): 

 

Hierbij vindt u de gevraagde cijfers in tabelvorm: 

Provincieraad 

Live Views 

2022  Provincieraad 

Live Views 

2023 

     
Januari 58  Januari 19 

Februari 22  Februari 14 

Maart 26  Maart 32 

April 22  April 30 

Mei 36  Mei 23 

Juni 24  Juni 60 

Juli 0  Juli 0 

Augustus 0  Augustus 0 

September 69  September 51 

Oktober 51  Oktober 88 

November 39  November 48 
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2/dec 38  dec/01 31 

6/dec 98  dec/05 66 

7/dec 78  dec/06 60 

8/dec 41  dec/07 90 

14/dec 13  dec/13 38 

     
Totaal 615   650 

 

 

Schriftelijke vraag van 6 maart 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over Islamitische gebedshuizen op Antwerps grondgebied. 

 

Erkende moskeeën of Islamitische gebedshuizen hebben via de provincie recht op 

subsidies en een loon voor Imams. 

Er wordt gekeken of de aanvragen voldoen aan een aantal criteria, zoals een 

transparante jaarrekening. 

Een geloofsgemeenschap die voor het eerst een erkenning aanvraagt, moet wel rekening 

houden met een wachttijd van 4 jaar. 

Niet alle moskeeën staan echter te springen om gesteund te worden door de overheid. 

Sommige besturen van islamitische gebedshuizen hebben een probleem met de 

openbaarheid van de documenten en willen geen pottenkijkers. 

De geloofsgemeenschap moet namelijk giften boven de € 1000 bijhouden in een 

register. 

De meeste moskeeën of geloofsgemeenschappen zijn dan ook niet erkend. 

Het aantal moskeeën in Antwerpen stad en districten neemt gestaag toe. 

 

Gelet op voorgaande tekst, kreeg ik graag een antwoord op volgende vragen: 

- Hoeveel en welke, niet erkende moskeeën of Islamitische gebedshuizen telt Antwerpen 

stad? Graag per district. 

- Zijn er moskeeën waarvan een aanvraag tot erkenning lopende is? Zo ja, Welke 

moskeeën? 

- Hoeveel lokale geloofsgemeenschappen en moskeeën genieten positief advies van de 

provincie? (Antwerpen stad en de districten). 

 

Antwoord van de deputatie (22 maart 2024): 

 

• De provincie Antwerpen heeft als bestuur geen kennis van het aantal niet erkende 

moskeeën of Islamitische gebedshuizen, noch in de stad Antwerpen noch daarbuiten. 

De provincie kent enkel het aantal erkende islamitische geloofsgemeenschappen en 

de niet erkende moskeeën die erkenning hebben aangevraagd. 

• Er werd door 22 moskeeën een aanvraag tot erkenning ingediend binnen de ‘verkorte 

procedure’. Daarvan werd ondertussen één moskee erkend, El Mouslimine, die zich in 

de stad Antwerpen bevindt. De andere wachten nog een op beslissing. 

Het gaat in concreto om volgende moskeeën (de vet gedrukte bevinden zich in de 

stad Antwerpen): 

Kuba Al Umma Ennassr 

Al Inaba Osman Gazi Essalaam 

Al-Ridaa Eyyub Sultan Mevlana 

Arrahmaan Imam-i Buhari Gazi Husrev-Beg 
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Attawhid Al Buraq Yunus Emre 

Selimiye Haci Bayram Al Muwahideen 

Molla Gurani El Nour Ayasofya 

• Geen enkele van de 22 aanvragen tot erkenning vanwege een moskee, waarvan 

14 dus binnen de stad Antwerpen, verkreeg een positief advies vanwege de 

deputatie. Van de vijf aanvragen vanwege orthodoxe gemeenschappen werd één 

dossier gunstig geadviseerd, de vier andere eveneens ongunstig. Al deze dossiers 

werden ter kennis gebracht aan de provincieraad. 

 

Schriftelijke vraag van 26 maart 2024 

van Koen Anciaux (Open Vld) 

aan de deputatie 

over verschoonplekken Vrijbroekpark. 

 

Ik heb een vraag over het gegeven van verschoonplekken (in slecht Nederlands ook wel 

changing places genoemd. Waarschijnlijk is het gegeven gekend aangezien er eentje in 

het Vrijbroekpark is. Deze is echter niet volledig in orde. 

Een verschoningsplek is kort gezegd een publiek toegankelijke ruimte met een toilet en 

verschonings- en verzorgingsmogelijkheden op maat van volwassenen die 

rolstoelgebruiker zijn en/of aangewezen op begeleiding bij toiletbezoek en verzorging. 

 

Het goede nieuws is dat er vandaag 2 en weldra 3 verschoonplekken in Vlaanderen zijn 

die volgens de regels van de kunst in gebruik (zullen) zijn. Alle drie in West-Vlaanderen 

trouwens (Oostende, De Panne en binnenkort Brugge). Ook goed nieuws is dat er nog 

enkele andere Vlaamse steden zijn die een verschoonplek hebben, maar het slechte 

nieuws is dat ze niet voldoen aan de minimumvereisten en bijgevolg die naam als 

dusdanig niet waard zijn. 

 

Eén van die onvolmaakte verschoonplekken – en daarom richt ik mij tot de deputatie – 

blijkt in Mechelen te zijn, meer bepaald in het Vrijbroekpark, zo wordt me verteld. Naar 

aanleiding van een resolutie van CD&V over toiletten in het Vlaams Parlement zijn er 

cijfers en een stand van zaken bekend gemaakt. Ik vernam dat het ontbreken van een 

tillift het probleem in Mechelen is. Dat lijkt me echt wel jammer, want de 

investeringskost voor zo’n verschoonplek is niet min. Dan is het eigenlijk triest dat men 

struikelt over één uitvoeringsmodaliteit. 

 

Vraag: Kan ervoor gezorgd worden dat de verschoonplek in het Vrijbroekpark aan alle 

erkenningsmodaliteiten aangepast wordt en zo ja, binnen welke periode zal het 

gerealiseerd zijn. 

 

Antwoord van de deputatie (19 april 2024): 

 

Samen met het adviesbureau INTER is er bekeken wat de mogelijkheden voor een tillift 

in het vernieuwde sanitair waren. 

 

Een (passieve) tillift kan vrijstaand zijn en kan ook via een rail aan het plafond bevestigd 

worden. 

 

In het Vrijbroekpark waren de mogelijkheden echter beperkt. We hebben de opties 

bekeken; 

• Via een rail aan het plafond. 

Dat was de meest praktische manier, maar konden we om technische redenen 

niet uitvoeren. Het plafond in de ruimte is te laag en samengesteld uit gipskarton, 

waardoor er geen zware toestellen kunnen opgehangen worden. 
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De aangestelde firma ARJO heeft alle manieren geprobeerd om de rail te leggen, 

maar door de beperkingen in de voorziene ruimte was dit geen optie. 

De plannen voor de verbouwing van het sanitair werden ook al in die mate 

uitgevoerd dat eventuele aanpassingen niet meer mogelijk waren. Het was 

bijvoorbeeld niet meer mogelijk om het toilet te verplaatsen zodat het dichter bij 

de verzorgingstafel kon staat. 

 

• Een vrijstaande tillift  

Deze tillift moet in de ruimte staan en dat neemt al gauw ruim een volledige 

vierkante meter in beslag. In de voorziene ruimte was er geen plek meer en de 

kostprijs daarvan is behoorlijk hoog.  (+/-2000 EUR, zonder btw en toebehoren 

(tildoeken, …). 

Een vrijstaande, verrijdbare tillift werkt met een batterij die dan steeds moet 

opgeladen zijn. Zo een opzet is niet vanzelfsprekend in een openbare ruimte, 

gezien de gevoeligheid voor vandalisme en diefstal. De tillift is voorzien van 

wielen om ze makkelijk te kunnen verplaatsen) 

 

Een verschoonplek met tillift moet ook verwarmd kunnen worden tot 24°C. Met het 

huidige verwarmingssysteem is dat niet haalbaar. 

 

We betreuren dat er in deze context geen mogelijkheid was om te voldoen aan de 

vereisten van een verschoonplek. We houden rekening met de optie om er ooit een tillift 

te plaatsen op het moment dat andere technische oplossingen op de markt komen. 

 

 

Schriftelijke vraag van 26 maart 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de gouverneur 

over wapenvergunningen. 

 

De actualiteit gebiedt mij om deze inmiddels jaarlijks terugkerende vragen te stellen. 

Sinds de aangepaste en verstrengde wapenwet is de provinciale wapendienst - onder de 

vleugels van de gouverneur - bevoegd voor het uitreiken van die vergunningen. 

Sinds juni 2016 beslist de gouverneur, samen met de lokale politie, wie al dan niet in 

aanmerking komt voor het bezit van één of meerdere wapens. 

Weliswaar moet de lokale korpschef van de stad of gemeente ook gunstig advies 

verlenen. 

 

Graag had ik net als vorige jaren een overzicht van: 

- De aanvragen tot individuele wapenvergunningen model 4, dit voor het jaar 2022 en 

2023. 

- Hoeveel aanvragen model 4 er niet zijn ingewilligd of stopgezet in deze periode? 

- Graag het aantal personen dat een schorsing of een intrekking van het recht op 

wapenbezit heeft genoten in het jaar 2022 en 2023. 

- De geregistreerde wapens bij jagers en sportschutters via model 9 eveneens in deze 

periode. 

- Hoeveel personen hebben in onze provincie een vergunning voor meerdere wapens? 

- Is het mogelijk bij vraag 1 en 4 het aantal vergunninghouders specifiek per 

gemeente/stad en de stijging of daling in die gemeente/stad? 
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Antwoord van de gouverneur (17 april 2024): 

 

In opvolging van uw schriftelijke vraag van 26 maart 2024 met betrekking tot de 

afgeleverde wapenvergunningen voor het werkingsjaar 2022 en 2023 kan ik u het 

volgende meedelen: 

 

1. De aanvragen tot individuele wapenvergunningen model 4, dit voor het jaar 

2022 en 2023. 

In 2022 werden er 1658 vergunningen op model 4 uitgereikt, in 2023 2051. 

 

2. Hoeveel aanvragen model 4 er niet zijn ingewilligd of stopgezet in deze 

periode? 

In 2022 werden er 13 aanvragen niet ingewilligd (geweigerd), in 2023 49. 

 

3. Graag het aantal personen bij wie hun vergunning model 4 en 9 

ingetrokken of geschorst is. 

In 2022 werd het recht om wapens voorhanden te houden bij 55 personen 

ingetrokken, in 2023 bij 73 personen. 

In 2022 werd bij 35 personen het recht geschorst en in 2023 bij 44 personen. 

 

4. De geregistreerde wapens bij jagers en sportschutters via model 9, 

eveneens in deze periode. 

In 2022 werden er 2603 wapens geregistreerd via model 9, in 2023 2454. 

 

5. Hoeveel personen hebben in onze provincie een vergunning voor meerdere 

wapens? 

Deze gegevens kunnen we niet uit onze databank halen. We schatten dat 95% van 

de wapenbezitters meer dan één wapen in hun bezit heeft. 

 

6. Is het mogelijk bij vraag 1 en 4 het aantal vergunningshouders per 

gemeente/stad en de stijging of daling in die gemeente/stad? 

Deze gegevens kan onze dienst niet uit de databank halen. 

 

  2018 2019 2020 2021 2022 2023 

model 4 1444 2194 1745 1671 1658 2051 

model 4 weigering 5 25 20 11 13 49 

intrekkingen 31 84 174 167 55 73 

schorsingen 9 19 6 6 35 44 

model 9 2246 2988 2550 2607 2603 2454 

totale werklast 4448 6027 5099 5241 5134 5491 
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Schriftelijke vraag van 26 april 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over (oud) gouverneurs provincie Antwerpen. 

 

In de polyvalente ruimte van het provinciehuis (voor de raadszaal) prijken de 

geschilderde portretten van de Antwerpse gouverneurs. 

Van de ambtsperiode van Jan Theodoor Teichmann tot huidig provinciegouverneur Cathy 

Berx. 

Echter (oorlogs)gouverneur Frans Wildiers ontbreekt in de galerij met voormalige 

gouverneurs van Antwerpen. 

Op 18 februari 1941 werd Wildiers lid van de bestendige deputatie, ruim een jaar later 

werd hij benoemd tot gouverneur van Antwerpen. 

Zijn radicale politieke voorkeur maakte gouverneur Wildiers voor de Belgische overheid 

omstreden. 

In oktober 1957 ontving hij zoals vele andersdenkenden eerherstel. 

Frans Wildiers speelde nog een erg belangrijke rol in de socio-economische opgang van 

het naoorlogse Vlaanderen. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

- Waarom ontbreekt een geschilderd portret van oud- gouverneur Frans Wildiers in de 

eregalerij? 

- Is het een bewuste keuze van de deputatie om deze niet tentoon te stellen? 

- Ontbreken meerdere geschilderde portretten van oud- gouverneurs? 

 

Antwoord van de deputatie (15 mei 2024): 

 

Sinds 1830 bekleedden achttien personen het ambt van Antwerps provinciegouverneur. 

Daarnaast werden elf personen tijdelijk tot gouverneur ‘ad interim’ aangesteld. 
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De portrettengalerij der gouverneurs kent een wat aparte ontstaansgeschiedenis. Van de 

negende gouverneur, Edward Osy de Zegwaart, werd in 1890 een portret geschilderd 

door Eugène Siberdt. Dit gebeurde echter niet in opdracht van het provinciebestuur. De 

provincie verwierf het schilderij pas in 1923, als schenking. 

 

De schenking zette wel een soort traditie met terugwerkende kracht in gang. In 

datzelfde jaar nog besliste de deputatie immers om de portretten van negen voormalige 

gouverneurs te laten schilderen, sommige op basis van oudere afbeeldingen. Op het 

portret van gouverneur Osy de Zegwaart na ontstonden deze schilderijen dus allemaal in 

1923 en 1924, ná de ambtsperiode van de afgebeelde personen. Om ongekende redenen 

werd er van de eerste vijf gouverneurs géén portret vervaardigd. Ná 1924 werd er van 

elke nieuwe gouverneur een portret geschilderd. De reeks bestaat momenteel dus uit 

dertien schilderijen. 

 

De drie personen die het gouverneurschap tijdens de oorlogsjaren 1940-1944 

waarnamen – Jan Grauls, Arthur Heylen en Frans Wildiers - werden gerekend tot de 

gouverneurs ad interim, ter vervanging van zittend gouverneur Georges Holvoet. 

Van Jan Grauls bestaat er wel een portret, in 1942 geschilderd door Isidoor Opsomer. 

Het wordt bewaard in de verzameling van het Letterenhuis. 

 

Waarom ontbreekt een geschilderd portret van oud-gouverneur Frans Wildiers 

in de eregalerij? 

Enkel van de gouverneurs werd een portret geschilderd, niet van ad interim 

gouverneurs. 

 

Is het een bewuste keuze van de deputatie om deze niet tentoon te stellen? 

Er bestaat geen portret van Frans Wildiers. 

 

Ontbreken meerdere geschilderde portretten van oud-gouverneurs? 

Om ongekende redenen werd er van de eerste vijf gouverneurs géén portret 

vervaardigd. 

 

 

Schriftelijke vraag van 22 mei 2024 

van Brend Van Ransbeeck (Groen) 

aan de deputatie 

over LAGs. 

 

Via deze weg wens ik meer informatie op te vragen over de functie, doelstellingen en 

werking van de drie Lokale ActieGroepen (LAGs) van de afgebakende LEADER-gebieden, 

met name de LAG MarkAante Kempen +, LAG Kempen Oost en LAG Kempen Zuid. 

 

• Hoe is de afbakening van deze LEADER-gebieden tot stand gekomen? Wat was de 

beoordeling van het Vlaams Managementcomité bij aanvang van de PDPO IV? Zijn er 

nog wijzingen van de geselecteerde gemeenten en op vlak van afbakening mogelijk? 

Zo ja, hoe gaat dit in zijn werk? 

• Het totale budget voor LEADER 2023-2027 in Vlaanderen bedraagt 50,5 miljoen euro. 

Dat budget komt zowel van Europa, van Vlaanderen als van de provincie. De Lokale 

ActieGroepen krijgen, volgens een op voorhand bepaalde verdeelsleutel, elk een deel 

van dit totale budget. Hoeveel budget kregen de drie LAGs in onze LEADER-gebieden 

toegewezen? 
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• Wat is de samenstelling van de LAGs? Hoe worden de voorzitter, ondervoorzitter en 

secretaris aangeduid en wat is hun rol? Wie doet de verslaggeving? Wat is de rol van 

Rurant en de provinciale administratie in deze LAGs? Wat is de rol van de 

waarnemende leden? Wie heeft stemrecht, wie niet? 

• Hoe kunnen nieuwe mensen/burgers, verenigingen of andere belanghebbenden lid 

worden van een LAG? Wat is de procedure? 

• Hoe verloopt de indieningsprocedure van nieuwe projecten? Wie volgt de ingediende 

projecten op? 

• Hoe verloopt de stemmingsprocedure bij ingediende projecten? Wie beslist welke 

projecten er subsidies krijgen? Wat als er geen consensus is; in welke hoedanigheid 

wordt een project goedgekeurd? Kunnen de indieners van een project zelf ook hun 

eigen projecten goedkeuren? 

• Welke technische adviezen worden bij welke personen of instanties opgevraagd bij de 

inhoudelijke beoordeling van projecten? Hoe wordt dit aan het provinciale beleid en 

de doelstellingen van PDPO getoetst? 

• Welke beoordelingscriteria worden er gebruikt bij het al dan niet goedkeuren van 

projecten? In welke mate en hoe wordt rekening gehouden met de doelstellingen van 

de provincie? 

 

Graag zou ik daarbovenop de volgende documenten opvragen ter inzage: 

• (Huishoudelijke) reglementen van de drie LAGs. 

• De Lokale OntwikkelingsStrategieën (LOS) van de drie LAGs. 

• Verslagen van de drie LAGs in 2022, 2023 en tot nu in 2024. 

• Overzicht van de ingediende en goedgekeurde projecten door de drie LAGs in 2022, 

2023 en tot nu in 2024. 

 

Antwoord van de deputatie (18 juni 2024): 

 

1) Hoe is de afbakening van deze LEADER-gebieden tot stand gekomen? 

Voor het afbakenen van de LEADER-gebieden in de provincie Antwerpen houden we 

rekening met criteria opgelegd door Vlaanderen, de provincie Antwerpen en de geleerde 

lessen uit de voorgaande LEADER-periode. 

 

Vlaamse criteria 

Voor de afbakening van de drie Antwerpse LEADER-gebieden baseerden we ons op de 

voorgeschreven Vlaamse criteria: 

• Een aaneengesloten gebied 

• Geen centrumsteden en minimaal drie echte plattelandsgemeenten 

• Het hele gebied mag maximum 350 inwoners/km² bedragen en heeft een 

ruimtebeslag van maximum 30% 

• Het LEADER-gebied is bestuurskundig, geografisch en sociaal-economisch een 

geheel 

• Nieuw voor deze programmaperiode is de mogelijkheid om af te bakenen tot op het 

niveau van deelgemeenten. Ook de suggestie om rekening te houden met de 

Vlaamse regiovorming werd in de mate van het mogelijke meegenomen 

 

Op basis van het criterium dat een LEADER-gebied uit minimaal drie echte 

plattelandsgemeenten moet bestaan, werd al snel duidelijk dat binnen de provincie 

Antwerpen de opties beperkt zijn om (nieuwe) regio’s af te bakenen als LEADER-gebied. 

Uit verschillende denkpistes en scenario’s blijkt ook dat er enkel kansen in de Antwerpse 

Kempen liggen om LEADER-gebieden af te bakenen. (zie kaart Plattelandsgemeenten) 
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HET AFBAKENINGSPROCES 

In 2022 namen we verschillende scenario’s over de afbakening van het gebied onder de 

loep. Zoals in de vorige programmaperiodes hielden we hierbij rekening met volgende 

punten: 

• Maximalisatie, rekening houdend met de Vlaamse criteria. Zeker nu de andere 

plattelandssubsidiemaatregelen; Omgevingskwaliteit en Platteland+ wegvallen, 

opteren we ervoor om zoveel mogelijk (deel)gemeenten de kans te geven om aan 

LEADER deel te nemen; 

• Het voortborduren op ervaringen uit de vorige programmaperiode: bestaande 

samenwerkingen, gecreëerde dynamieken, organisatievermogen, betrokkenheid en 

engagementen; 

• De eigenheid van elk gebied. Het unieke karakter dat zich uit in specifieke noden en 

behoeften; 

• Waar mogelijk aandacht voor bestuurlijke coherentie: oriëntatie op elkaar en de 

omliggende centrumsteden, en de Vlaamse regiovorming. 

 

De maximalisatieoefening houdt rekening met een gebied waarin verschillende actoren 

actief zijn, o.a. Regionaal Landschap Kleine en Grote Nete, Stichting Kempens 

Landschap, Toerisme Kempen, erfgoedcellen e.a., evenals bestuurlijke 

samenwerkingsvormen zoals politiezones of Intercommunales. 

 

De werkingsgebieden van deze organisaties worden over de mogelijke LEADER-gebieden 

gelegd omdat er in de provinciale kadernota bijzondere aandacht uitgaat naar 

gebiedsgericht werken binnen de LEADER-gebieden. Echter, geen van deze 

werkingsgebieden komt helemaal overeen met de voorgestelde LEADER-gebieden. Een 

bestuurlijk coherent gebied of een werkingsgebied van een organisatie laten 

samenvallen met een LEADER-gebied is dus niet helemaal mogelijk. 

 

a) Wat was de beoordeling van het Vlaams Managementcomité (VMC) bij 

aanvang van de PDPO IV? 

Voor LEADER Kempen Oost (KPO) en LEADER Markaante Kempen+ (MAK+) gaf het 

VMC geen opmerkingen over de afbakening. Bij LEADER Kempen Zuid (KZU) werd 

opgemerkt dat het gebied wel behoorlijk groot is en dat gemeenten die nieuw zijn 

t.o.v. KZU in PDPO III niet vertegenwoordigd zijn in bestaande intergemeentelijke 
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samenwerkingen. Heist-op-den-Berg werd als voorbeeld genoemd. Dit laatste werd 

als opmerking gegeven maar heeft geen invloed gehad op de besluitvorming. 

 

b) Zijn er nog wijzingen van de geselecteerde gemeenten en op vlak van 

afbakening mogelijk? 

Nee, wijziging van de afbakening in de looptijd van het programma is niet voorzien. 

 

 

2) Het totale budget voor LEADER 2023-2027 in Vlaanderen bedraagt 

50,5 miljoen euro. Dat budget komt zowel van Europa, van Vlaanderen als 

van de provincie. De Lokale ActieGroepen krijgen, volgens een op voorhand 

bepaalde verdeelsleutel, elk een deel van dit totale budget. Hoeveel budget 

kregen de drie LAGs in onze LEADER-gebieden toegewezen? 

 

a) Kempen Oost: €2.363.645 

b) Kempen Zuid: €3.226.873 

c) Markaante Kempen+: €3.489.083 

 

3) Wat is de samenstelling van de LAGs? 

Bij de samenstelling van de LAG werd rekening gehouden met de verplichte 

verhouding waarbij minstens 50% moet bestaan uit private leden. Er werd bovendien 

gezocht naar een evenwichtige samenstelling in expertise en kennis over de 

vooropgestelde thema’s. Zie bijlage voor de specifieke samenstelling. 

 

a) Hoe worden de voorzitter, ondervoorzitter en secretaris aangeduid en 

wat is hun rol?  

De voorzitter en ondervoorzitter werden per kandidaatstelling aangeduid. Bij de 

participatiesessies werd de oproep gedaan naar kandidaten die de rol als 

voorzitter/ondervoorzitter op zich wilde nemen. In de 3 LEADER-gebieden heeft enkel 

de voorzitter van de gebieden in de vorige programmaperiode zich opnieuw 

kandidaat gesteld voor deze rol, namelijk Kathleen Helsen. 

 

In LEADER Kempen Oost werd de nieuwe ondervoorzitter Matthias Van den Eynde, in 

LEADER Kempen Zuid Jelle Claes en in Markaante Kempen+ een gedeeld 

ondervoorzitterschap tussen Karel Breugelmans en Eric Avonts. Er is geen secretaris 

afgevaardigd. RURANT vzw neemt de functie van het secretariaat op. 

De rol van de voorzitter en ondervoorzitter: 

• De voorzitter stelt zich onpartijdig en neutraal op en hanteert een integrale 

(alle sectoren gelijk behandelen) benadering 

• De voorzitter speelt een belangrijke rol bij proces- en besluitvorming 

• Vergaderingen voorzitten en inhoudelijk voorbereiden, o.a. door de 

presentaties bij te wonen 

• Leiden van de vergaderingen 

• Goede onderlinge afstemming met ondervoorzitter en LEADER-coördinator 

• Bijwonen van de presentaties 

• De voorzitter is niet stemgerechtigd 

• Bij afwezigheid van de voorzitter leidt de ondervoorzitter de vergaderingen. 

Hij/zij behoudt stemrecht. 

 

b) Wie doet de verslaggeving? 

Voor de verslaggeving van de vergadering wordt beroep gedaan op het LEADER-

secretariaat. De LEADER-coördinator wordt hiervoor bijgestaan door een collega. Het 

uiteindelijke verslag wordt opgemaakt en verstuurd door de LEADER-coördinator van 

het gebied. 
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c) Wat is de rol van RURANT vzw en de provinciale administratie in deze 

LAG’s?  

In de samenwerkingsovereenkomst tussen RURANT vzw en provincie Antwerpen (PR 

23/01/2020) werd vastgelegd dat RURANT vzw de coördinatie van de LEADER-

werking opneemt. 

De rollen van RURANT vzw en provincie Antwerpen staan beschreven in de 

samenwerkingsovereenkomsten realisatie LOS die werden afgesloten met VLM en de 

Vlaamse minister voor plattelandsbeleid (PR 23/11/2023). 

RURANT vzw fungeert als secretariaat ter ondersteuning van de LAG voor de 

dagdagelijkse werking. RURANT vzw verzorgt o.a. de  administratieve ondersteuning, 

beheert het budget dat ter beschikking wordt gesteld en beheert de 

werkingsmiddelen. Daarnaast faciliteert RURANT vzw de LAG  en het LEADER-gebied 

door o.a. capaciteitsopbouw bij de LAG-leden, het ontwikkelen van communicatie- en 

promotiemateriaal, ... . RURANT vzw stelt hiervoor per LEADER-gebied een LEADER-

coördinator tewerk. 

 

De provincie voorziet in de vereiste provinciale middelen en waakt over de correcte 

en kwalitatieve uitvoering en opvolging van de Lokale Ontwikkelingsstrategie via 

deelname aan het VMC.  

Daarnaast richt zij een technische werkgroep in en voert het secretariaat ervan.  

De provincie organiseert en verzorgt het secretariaat van de provinciale 

Kwaliteitskamer, die investeringsprojecten adviseert over de ruimtelijke kwaliteit. 

Ten slotte ondersteunt ze de lokale actiegroepen zoals bedoeld in artikel 1, 15° van 

het Besluit van de Vlaamse Regering tot vaststelling van de algemene erkennings-, 

uitvoerings- en subsidiëringsvoorwaarden voor LEADER-gebieden, voor een 

kwaliteitsvolle dataregistratie en evaluatie. 

Er is een wisselwerking tussen het LEADER-secretariaat en de dienst platteland van 

de provincie. 

 

d) Wat is de rol van de waarnemende leden? 

In uitvoering van de LEADER-methode, zoals voorzien door de Europese Commissie, 

geven de cofinancierders een vergaand mandaat aan de LAG om de middelen voor de 

uitvoering van de Lokale Ontwikkelingsstrategie (LOS) in te zetten. Dit betekent dat 

niemand anders dan de LAG kan of mag bepalen welke projecten uitvoering geven 

aan de LOS. De cofinancierders stellen hier wel randvoorwaarden aan m.b.t. 

kwaliteitscontrole. De LOS werd opgesteld aan de hand van een voorgeschreven 

interventielogica waarbij veel belang gehecht werd aan een beoordeling van de 

Lokale Ontwikkelingsstrategie door experten. In elke LAG zetelt een waarnemer die 

moet waken over correcte toepassing van procedures en omgang met 

belangenconflicten. Indien nodig koppelt deze waarnemer terug met het VMC. 

 

e) Wie heeft stemrecht, wie niet? 

Elk LAG-lid heeft stemrecht met uitzondering van de voorzitter. 

 

4) Hoe kunnen nieuwe mensen/burgers, verenigingen of andere 

belanghebbenden lid worden van een LAG? Wat is de procedure? 

Geïnteresseerden kunnen zich kandidaat stellen als LAG-lid in de loop van de 

programmaperiode. De LAG kan zelf besluiten of de kandidatuur al dan niet 

weerhouden wordt. De belangrijkste factor zal zijn dat het evenwicht publiek/privaat 

gerespecteerd blijft en dat er affiniteit is met de thema’s. Eens er een nieuwe 

samenstelling is, dan moet dit in het plattelandsloket doorgevoerd worden via 

projectwijziging zodat daar steeds een actuele stand te vinden is. 

 

5) Hoe verloopt de indieningsprocedure van nieuwe projecten? 
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Er zijn twee verschillende procedures voor indiening: een procedure voor microprojecten 

en een procedure voor regulier projecten. Microprojecten zijn kleinschalige projecten 

met een totale projectkost van  €12.000 en een maximale projecttijd van anderhalf jaar. 

• Procedure microprojecten: 

o Promotor neemt contact op met de LEADER-coördinator en het project wordt 

getoetst aan de LOS aan de hand van een aanmeldformulier dat de promotor 

invulde. 

o Indien het projectidee in de LOS past, kan de promotor indienen in het 

plattelandsloket. 

o De beheersdienst (VLM) screent het project op ontvankelijkheid 

o Promotoren geven een korte presentatie aan de Lokale Actiegroep 

o De LAG beslist welke projecten worden goedgekeurd 

 

• Procedure reguliere projecten:  

o Promotor neemt vooraf contact op met LEADER-coördinator waarbij de toetsing aan 

de LOS gebeurt en eventueel al doorverwezen wordt naar de Kwaliteitskamer (bij 

investeringsprojecten) 

o De promotor vult een aanmeldingsformulier voor het projectidee 

o De projectideeën worden aan de LAG bezorgd, alsook aan een extern expertenpanel 

dat advies kan uitbrengen aan de LAG. 

o De promotor geeft een pitch van zijn/haar idee aan de LAG waarna de LAG een 

kleurscore geeft en inhoudelijk advies formuleert. 

o De promotor werkt zijn/haar dossier verder uit en dient in in het plattelandsloket. 

o De beheersdienst (VLM) screent het project op ontvankelijkheid. 

o De LAG en de externe expertenpanels ontvangen het uitgewerkte dossiers.  

o De promotor geeft een presentatie en licht toe hoe hij/zij het advies van de LAG 

verwerkt heeft in het uiteindelijke dossier. De LAG kan indien nodig nog bijkomend 

huiswerk formuleren. 

o De LAG ontvangt het expertenadvies en vult per project een beoordelingsformulier in 

aan de hand van kleurscores. 

o De LAG komt samen in de beslissingsvergadering en bepaalt welke projecten worden 

goedgekeurd. 

 

a) Wie volgt de ingediende projecten op? 

Eens goedgekeurd volgt de LEADER-coördinator de lopende projecten op. De 

promotor dient (in geval van regulier projecten) halfjaarlijks een voortgangsverslag 

in. De LEADER-coördinator brengt een stand van zaken op de geplande LAG-

vergaderingen of organiseert een specifieke LAG-bijeenkomst in functie van 

projectopvolging (al dan niet digitaal). Indien er moeilijkheden zijn binnen projecten, 

wordt dit aan de LAG gemeld, zeker als er bijsturing nodig is. De LAG kan een LAG-

lid als peter/meter afvaardigen voor projecten waarbij het LAG-lid vanop de zijlijn dat 

specifieke project opvolgt en terugkoppeling kan doen naar de andere LAG-leden. 

 

6) Hoe verloopt de stemmingsprocedure bij ingediende projecten? 

De LEADER-coördinator geeft per project een weergave van de kleurscores uit de 

ingevulde beoordelingsformulieren en licht eventueel huiswerk toe dat de promotor 

aanleverde. De LAG neemt in consensus een besluit. Tijdens alle vergaderingen geldt de 

deontologische regel dat betrokken partijen de vergaderzaal moeten verlaten. 

 

a) Wie beslist welke projecten er subsidies krijgen? Wat als er geen 

consensus is;  

De LAG beslist welke projecten subsidies krijgen. Als er niet tot een consensus 

gekomen kan worden dan wordt er overgegaan tot een stemming (helft +1).  

 

b) in welke hoedanigheid wordt een project goedgekeurd?  
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c) Kunnen de indieners van een project zelf ook hun eigen projecten 

goedkeuren? 

Uiteraard kunnen indieners van een project hun eigen projecten niet goedkeuren. Er 

is een deontologische code opgesteld waarbij zowel promotoren en copromotoren en 

direct belanghebbenden de zaal moeten verlaten. 

 

7) Welke technische adviezen worden bij welke personen of instanties 

opgevraagd bij de inhoudelijke beoordeling van projecten?  

De beheersdienst (VLM) doet de technische screening van de projecten en verklaart 

welke projecten ontvankelijk zijn. Indien nodig vragen zij extra verantwoording op bij de 

promotor. Dit gebeurt allemaal digitaal via het plattelandsloket.  

Voor een inhoudelijk advies wordt naar de LAG gekeken die op haar beurt gevoed wordt 

door het advies van een extern expertenpanel dat thematisch werd samengesteld en kan 

wijzigen naargelang de aard van de ingediende projecten.  

Indien projecten investeringen voorzien die beeldbepalend zijn, worden ze ingepland bij 

de provinciale kwaliteitskamer die een niet-bindend advies formuleert. 

 

a) Hoe wordt dit aan het provinciale beleid en de doelstellingen van PDPO 

getoetst? 

Aan het schrijven van de Lokale Ontwikkelingsstrategie ging een uitgebreid 

participatief traject vooraf, alsook toetsing aan het provinciale beleid en de 

doelstellingen van PDPO. Deze strategie werd door verschillende organen gelezen, 

geadviseerd en finaal ook goedgekeurd. De doelstellingen die deze 

programmaperiode behaald dienen te worden, staan beschreven in een 

interventielogica (afgetoetst aan provinciaal en Vlaams en Europees beleid). Deze 

interventielogica wordt jaarlijks geëvalueerd in functie van behaalde indicatoren 

waarna gerapporteerd wordt naar Vlaanderen en Europa. Projecten die ingediend 

worden, kunnen maar goedgekeurd worden eens ze bijdragen aan deze 

interventielogica.  

Ingediende projectdossiers worden gelezen door een expertenpanel dat advies 

verleent aan de Lokale Actiegroep. Verschillende provinciale diensten maken deel uit 

van die expertengroep waardoor de toetsing aan het provinciale beleid gegarandeerd 

wordt. 

 

8) Welke beoordelingscriteria worden er gebruikt bij het al dan niet 

goedkeuren van projecten?  

Er wordt gebruik gemaakt van de LEADER-criteria die vooropgesteld worden door 

Vlaanderen en Europa. De mate waarin elk criterium doorweegt is afhankelijk van het 

soort project dat ingediend wordt. Dit zijn de sleutelwoorden van het LEADER-

programma. 

- Bottom-up 

- Gebiedsgericht 

- Lokaal partnerschap  

- Een geïntegreerde en multisectorale strategie 

- Netwerkvorming 

- Innovatie  

- Samenwerking 

 

De LAG neemt ook onderstaande criteria mee in de weging voor al dan niet goedkeuren 

van een project: 

- Het project overstijgt de reguliere werking van de promotor 
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- Het project biedt een antwoord op een aangetoond(e) probleem/nood en draagt bij 

aan de realisatie van de LOS 

- Het project komt tegemoet aan de vooropgestelde indicatoren 

- Het project is inspirerend voor of toepasbaar in een grotere/andere regio 

- Het project streeft naar een bepaalde mate van continuïteit of duurzame 

verandering 

- Het project heeft een duidelijke visie en doelstelling. We weten wat de promotor 

gaat uitvoeren en de (co)promotor heeft de juiste expertise om dit te doen 

- De verhouding tussen de kostprijs en de omvang en de impact van het project is 

redelijk. 

-  

De LAG kan ervoor kiezen om, naast bovenstaande meer algemene criteria, bij het 

voorbereiden van een specifieke oproep een aantal extra criteria te formuleren die zowel 

voor promotor als de LAG als leidraad kunnen dienen. 

 

a) In welke mate en hoe wordt rekening gehouden met de doelstellingen 

van de provincie? 

Zie vorige vraag. 

 

Afsluitend bezorgen wij u volgende documenten: 

(Huishoudelijke) reglementen van de drie LAGs en De Lokale OntwikkelingsStrategieën 

(LOS). Verslagen van de drie LAGs in 2022, 2023 en 2024 kunnen wij u niet voorleggen 

omdat er geen vergaderingen plaatsvonden. De eerste aanmeldingen van dossiers 

gebeurden in het voorjaar van 2024. Als bijlage vindt u het overzicht van de ingediende 

projecten, gesorteerd per leadergebied. De goedkeuringsprocedures zijn lopende. 

 

 

Schriftelijke vraag van 3 juni 2024 

van Brend Van Ransbeeck (Groen) 

aan de deputatie 

over Toxisch leiderschap. 

 

Via deze weg wens ik een schriftelijke vraag in te dienen over de artikels die verschenen 

in verschillende kranten over geruchten over toxisch leiderschap van directeur Igor 

Geubbelmans, zoals in HLN. Gedeputeerde Colson reageerde in een artikel verbaasd, zei 

dat ze de zaak ernstig zouden nemen maar maakte duidelijk dat er voorlopig geen 

klachten zouden zijn binnengekomen. 

 

Graag zou ik via deze weg polsen of er tot op vandaag klachten zijn binnengekomen op 

formele wijze bij de preventiedienst of vertrouwenspersonen van de Provincie Antwerpen 

over de managementstijl of tegen de persoon van dhr. Geubbelmans (of op informele 

wijze zijn aangekaart bij leidinggevenden, diensthoofden of departementshoofden binnen 

de provinciale administratie). Indien ja, hoeveel zijn er ingediend en op welke data? 

 

Overig: welke acties werden sinds de publicatie van deze artikels genomen (of - in het 

geval dat er klachten zouden zijn neergelegd op formele of informele wijze - sinds het 

neerleggen van de eerste klacht) en welke acties zijn er nog gepland? Wordt er op een 

serene wijze in gesprek gegaan met de personeelsleden van het Zilvermeer? Hoe wordt 

de vertrouwensbreuk tussen sommige medewerkers en de directie van het Zilvermeer 

aangepakt? 

 

Antwoord van de voorzitter (13 juni 2024): 

 

https://www.hln.be/mol/toxisch-leiderschap-aan-het-zilvermeer-werknemers-zijn-kritisch-voor-directeur-die-verdeelt-en-heerst~a4f362e3/
https://www.hln.be/mol/directeur-zilvermeer-aangedaan-na-geruchten-over-toxisch-leiderschap-dit-komt-echt-binnen~a7773534/
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Ik ben genoodzaakt om deze vraag, gelet op artikel 55 van het huishoudelijk reglement 

van de provincieraad, onontvankelijk te verklaren, aangezien dit gaat om een 

particuliere aangelegenheid. 

 

 

Schriftelijke vraag van 19 juni 2024 

van Jan Claessen (Vlaams Belang) 

aan de deputatie 

over phishing via het provinciaal e-mailadres. 

 

Internetfraude heeft de afgelopen jaren heel wat slachtoffers gemaakt bij lokale 

overheidsdiensten. 

Het bekendste is de cyberaanval op het informaticasysteem van de stad Antwerpen. 

De stad Antwerpen verstuurt als scholing nep e-mails om hun werknemers extra alert te 

maken voor phishing. 

Ook biedt de stad een opleiding aan hun personeel om internet fraude beter te leren 

herkennen. 

 

Graag antwoord op volgende vragen: 

 

- Welke maatregelen neemt de provincie om frauduleuze werkmails te onderscheiden 

van betrouwbare? 

- Verstuurt de ICT-dienst eveneens nepmails als aansporing voor alertheid van 

phishing? Zo ja, wat zijn de resultaten? 

- Krijgt het provinciepersoneel een waarschuwing wanneer het een e-mail opent van 

buiten de organisatie? 

 

Antwoord van de deputatie (9 juli 2024): 

 

1) Welke maatregelen neemt de provincie om frauduleuze werkmails te onderscheiden 

van betrouwbare? 

 

De provincie neemt verschillende maatregelen om frauduleuze werkmails te 

onderscheiden van betrouwbare mails. Ten eerste maken we gebruik van een 

geavanceerde email gateway die al het inkomende mailverkeer uitgebreid analyseert op 

frauduleuze inhoud. Deze gate-way houdt ongeveer 99% van alle phishingmails tegen, 

zodat deze niet in de mailbox van onze medewerkers terechtkomen. 

 

Daarnaast is bewustwording onder medewerkers cruciaal, omdat zij vaak de zwakste 

schakel vormen in de beveiligingsketen. Daarom zetten we actief in op awareness via 

verschillende kanalen. In oktober 2023 heeft het Management Team (MT) besloten, naar 

analogie van de brand evacuatieoefeningen en in lijn met de GDPR-wetgeving, om de e-

learning voor phishing verplicht te stellen voor alle medewerkers. Dit zorgt ervoor dat 

iedereen in de organisatie zich bewust is van de gevaren en weet hoe ze verdachte 

emails kunnen herkennen en melden. 

 

Er is een verplichte e-learning waar alle provinciale medewerkers en alle nieuwe 

medewerkers op ingeschreven worden. Deze opleiding is al door 1455 collega’s gevolgd. 

Daarnaast bieden we groepsopleidingen aan waarin medewerkers zich kunnen op 

inschrijven. Deze opleidingen zijn interactief en geven diepgaande kennis over phishing 

en andere vormen van e-mailfraude. Voor specifieke doelgroepen binnen onze diensten 

bieden we bovendien maatwerkopleidingen aan, zodat ook zij optimaal ondersteund 

worden in het herkennen en voorkomen van frauduleuze e-mails. 
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Met deze combinatie van technische maatregelen en intensieve 

bewustwordingstrainingen streven we ernaar om de veiligheid van ons e-mailverkeer te 

waarborgen en de risico's op phishing en andere vormen van e-mailfraude tot een 

minimum te beperken. 

 

2) Verstuurt de ICT-dienst eveneens nepmails als aansporing voor alertheid van 

phishing? Zo ja, wat zijn de resultaten? 

 

Ja, we streven ernaar om regelmatig een phishing test uit te voeren en de resultaten te 

delen in het kader van bewustmakingscampagnes. De laatste test dateert van februari 

2024, met de volgende resultaten: 

- 2360 collega’s ontvingen een valse phishing mail. 

- 260 collega’s verwittigden ICT via de verdacht-mailbox of ICT-helpdesk. 

- 215 collega’s klikten op de link. 

- 127 collega’s hebben ook hun wachtwoord ingegeven. 

 

Deze cijfers tonen aan dat er nog steeds behoefte is aan voortdurende bewustwording 

en educatie rond phishing en cybersecurity. 

 

3) Krijgt het provinciepersoneel een waarschuwing wanneer het een e-mail opent van 

buiten de organisatie? 

 

Momenteel krijgen onze provinciale medewerkers geen waarschuwing wanneer ze een e-

mail openen die afkomstig is van buiten de organisatie. 

 

We hebben echter wel plannen om binnenkort de mogelijkheden te onderzoeken om dit 

in te voeren. In onze werking beheren we meer dan 100 domeinnamen, wat een 

gedegen analyse en voorbereiding vereist om deze als intern verkeer te categoriseren. 

 

 

Schriftelijke vraag van 23 juni 2024 

van Ilse van Dienderen (Groen) 

aan de deputatie 

over overzicht groene oases. 

 

De provincie ondersteunt scholen om hun speelplaatsen/hun omgeving groener te 

maken. 

 

Graag krijg ik een overzicht van de toegekende subsidies voor groene oases: 

• Per gemeente 

• De school 

• Het bedrag 

• De aard van de gesubsidieerde werken. 

 

Antwoord van de deputatie (5 juli 2024): 

 

De gevraagde informatie m.b.t. de eerste drie onderwerpen van uw vraag. De 

begeleiding van de scholen gebeurt op maat door de regionale landschappen en, indien 

gewenst door de school, door het MOS-team van het PIME. 

 

De aard van de gesubsidieerde werken bestaat uit: 

 

Kleine Groene Oase: eventuele, beperkte ontharding en vergroeningswerken: 

aanplanten klein en groot groen + mogelijkheid voor aankoop kleine infrastructuur zoals 

moestuinbakken, bijenhotels, … 
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Middelgrote Groene Oase: ontwerpplan, onthardingswerken (min. 10% verharde 

oppervlakte) en vergroeningswerken + installatie infrastructuur zoals natuurlijke 

speeltuigen. 

 

Grote Groene Oase: ontwerpplan, onthardingswerken (min. 20% verharde oppervlakte) 

en vergroeningswerken + installatie infrastructuur zoals natuurlijke speeltuigen. 

 

 

Schriftelijke vraag van 23 juni 2024 

van Ilse van Dienderen (Groen) 

aan de deputatie 

over samenstelling kabinetten deputatie – vertegenwoordiging provincie in 

(boven)lokale samenwerkingsverbanden. 

 

Elke gedeputeerde beschikt over een kabinet, met kabinetsmedewerkers en logistieke 

ondersteuning. 

 

Graag had ik een antwoord gekregen op volgende vragen: 

• een overzicht van de kabinetsmedewerkers per kabinet van elke gedeputeerde 

afzonderlijk, met inbegrip van de functie en graad waarin zij zijn aangesteld, de 

mate waarin zij voltijds of deeltijds tewerkgesteld zijn  én met inbegrip van de 

kabinetstoelage die zij elk ontvangen overeenkomstig art. 242 van de 

rechtspositieregeling; 

• het meest actuele besluit van het college waarin de modaliteiten mbt de verdeling 

van het voorzien bedrag voor loonkost kabinetsmedewerkers en kabinetstoelagen 

per kabinet worden vastgelegd; 

• een overzicht van de logistieke ondersteuning waarover elk kabinet beschikt 

(dienstwagens, andere vervoersmiddelen, financiële enveloppe voor aankopen, 

abonnementen, informatica, ....) 

• een overzicht van de medewerkers die reeds in dienst waren bij de provincie, op het 

moment dat ze ter beschikking werden gesteld aan een kabinet. 

 

Graag had ik een volledig overzicht gekregen van alle 

• intergemeentelijke samenwerkingsverbanden (voor zover nog van toepassing) 

• sociale woningbouwmaatschappijen, polders en wateringen en evt. andere entiteiten 

• bovenlokale instellingen (lokaal, Vlaams, federaal, internationaal) of verenigingen 

waar de provincie Antwerpen een vertegenwoordiging in heeft. 

 

Graag ook daarbij meteen de vermelding van wie onze provincie daarin 

vertegenwoordigt én of deze vertegenwoordigers worden aangesteld door ofwel de 

provincieraad, ofwel de deputatie ofwel door een ander beslissingsorgaan. 

 

Ook verneem ik graag of het mandaat bezoldigd, dan wel onbezoldigd is. Kan u daarbij 

toevoegen hoeveel de bezoldiging bedraagt? 

 

Antwoord van de deputatie (25 juli 2024): 

 

1. Om privacy redenen kunnen we geen namen geven, noch functies, graden of 

bedragen. 

Er zijn 15 kabinetsmedewerkers waarvan 11 werken voor de N-VA gedeputeerden en 

4 voor de CD&V gedeputeerde. Zij worden net als alle provinciemedewerkers 

ingeschaald op basis van hun diploma, ervaring en functie. Aangezien overuren en 

avond- en weekendwerk eigen zijn aan de functie, werd in de RPR (artikel 242) een 

vergoedingsregeling opgenomen, de zogenaamde kabinetstoelage: 



 

BULLETIN VAN VRAGEN EN ANTWOORDEN 

27ste jaargang, nr. 53 (juni 2024) 

 

  
PROVINCIE ANTWERPEN 

 

2315 

 

“De deputatie kan een maandelijkse kabinetstoelage aan de personeelsleden van de 

kabinetten van de gedeputeerden en de gouverneur toekennen, rekening houdend 

met de aard van de functie en de graad van de betrekking. Dit bedrag is 

geplafonneerd. De toelage mag maximaal 25% van het brutoloon bedragen, mag 

samengeteld met het salaris nooit hoger zijn dan de hoogste salarisschaal van de 

provinciegriffier en de personeelskost van het kabinet mag niet hoger zijn dan het 

door de provincieraad toegekende budget. Deze vergoeding, die niet cumuleerbaar is 

met de toelage voor zondag-, feestdag, zaterdag- of nachtprestaties en met de 

overuren, wordt samen met het salaris uitbetaald.” 

Deze kabinetstoelage zit vervat in het voorziene bedrag van loonkost (zie antwoord 

2). 

 

2. Het meest actuele deputatiebesluit waarin de modaliteiten m.b.t. de verdeling van het 

voorzien bedrag voor loonkost kabinetsmedewerkers en kabinetstoelagen per kabinet 

wordt vastgelegd, is dat van 20 december 2018 en vindt u in bijlage. 

 

3. Wat betreft de logistieke ondersteuning aan elk kabinet (u verwijst naar 

dienstwagens, andere vervoersmiddelen, financiële enveloppe voor aankopen, 

abonnementen, informatica, ....), geven we mee dat kabinetsmedewerkers wat 

logistieke- en ICT ondersteuning betreft, hetzelfde servicepakket genieten als andere 

medewerkers in het provinciehuis. Zo hebben zij bijvoorbeeld geen dienstwagen, 

maar kunnen zij een poolwagen reserveren onder dezelfde voorwaarden en hebben zij 

een werklaptop en een werkGSM volgens dezelfde regels. 

 

4. De namen van de medewerkers die reeds in dienst waren bij de provincie op het 

moment dat ze bij een kabinet gingen werken, kunnen wij om privacy redenen niet 

geven. Het gaat over twee van de vijftien kabinetsmedewerkers. 

 

Als bijlage vindt u het gevraagde overzicht van alle entiteiten waarin de provincie 

Antwerpen een vertegenwoordiging heeft. U vindt er ook wie de vertegenwoordiger is, 

door welke orgaan deze vertegenwoordiger wordt aangesteld, en de bezoldiging. De lijst 

bevat de toestand op vrijdag 5 juli 2024. 

 

 

Schriftelijke vraag van 23 juni 2024 

van Ilse van Dienderen (Groen) 

aan de deputatie 

over overzicht initiatieven van de provincie per gemeente. 

 

De deputatie ondersteunt vanuit haar beleid allerhande initiatieven van lokale overheden 

en organisaties in tal van gemeenten. 

 

De provincie voert binnen haar bevoegdheden beleid uit in tal van gemeenten. 

 

Graag krijg ik een overzicht van: 

• Per gemeente 

• Aard van het initiatief (bv. Groene oase, PDPO/Leader-project, …) 

• Aard van beleidsactie (bv. Beplantingsactie door regionaal landschap, hermeandering 

waterloop, fietsostrade, bovenlokale fietsroute, RUP, studie, …) 

• Binnen welk bevoegdheidsdomein 

• De bevoegde dienst 

 

Antwoord van de deputatie (5 juli 2024): 
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Op dit moment kan de deputatie u helaas niet het gevraagde overzicht bezorgen. Wij 

zijn zelf ook vragende partij hiervoor. In de provinciale administratie is een CRM-

systeem opgebouwd, dat gekoppeld is aan een intern geoloket. De personeelsleden die 

dit systeem hebben opgebouwd hebben de organisatie verlaten en zijn momenteel nog 

niet vervangen, waardoor deze informatie momenteel niet beschikbaar is. 

 

Recent hebben we een nieuwe functie binnen de provinciale administratie in het leven 

geroepen, waarvoor de aanwerving kortelings zal afgerond zijn: de accountmanager 

lokale besturen, die in de stafdienst van het departement algemeen beleid (SAB) zal 

werken. Het zal de taak zijn van de nieuwe accountmanager om het CRM-systeem intern 

opnieuw op te nemen, te verbeteren en de nodige resultaten te tonen. 

 

We geven nog even mee dat het provinciale aanbod aan de lokale besturen 

(128 producten, trajecten en andere vormen van ondersteuning) transparant zijn 

weergegeven op de zone voor lokale besturen op de provinciale website 

(https://www.provincieantwerpen.be/lokale-besturen.html). 

 

We kunnen u geen generiek overzicht bezorgen, maar wel de gemeenten waarmee we 

een samenwerking lopen hebben op basis van uw gerichte en concrete vraag per 

project. 

 

 

https://www.provincieantwerpen.be/lokale-besturen.html
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